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Vineri, 1 martie, au luat sfîr- 
şit lucrările Conferinţei pe ţară 
a cadrelor de conducere din u- 
nităţile agricole de stat şi coo
peratiste, eveniment de o deose
bită importanţă pentru viaţa sa
tului românesc, a întregii ţări, 
cu profunde implicaţii în acce
lerarea mersului înainte al na
ţiunii noastre pe calea edificării 
societăţii socialiste multilateral 
dezvoltate, a progresului şi bu
năstării.

Întreaga desfăşurare a lucră
rilor — dezbaterile în şedinţele 
plenare şi în cadrul celor 20 de 
comisii de lucru, cuvîntul celor 
426 de vorbitori — a fost domi
nată de spiritul expunerii tova
răşului Nicolae Ceauşescu, am
plă analiză a rezultatelor obţi
nute pină acum, a căilor de per
fecţionare şi creştere a eficien
ţei activităţii, document progra
matic pentru dezvoltarea viitoa
re a agriculturii noastre la ni
velul exigenţelor de astăzi, pen
tru a cărui transpunere în viaţă 
Conferinţa pe ţară s-a angajat 
solemn, dînd astfel glas hotărîrii 
tuturor oamenilor muncii de pe 
ogoare de a face totul pentru 
a îndeplini cincinalul înainte de 
termen, de a înfăptui neabătut 
obiectivele puse in faţa lor da 
partid.

Ca şi !n celelalte zile ale con. 
ferînţei, cei peste 8 000 de par
ticipanţi au întîmpinat sosirea 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu 
In marea sală a lucrărilor cu 
deosebită căldură şi entuziasm,
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goste faţă de partid, faţă de se
cretarul general. Minute in şiV 
au răsunat ovaţii puternice, urale 
neîntrerupte, asistenţa în picioare 
scandind îndelung: „Ceauşescu— 
P.C.R.“.

Jn prezidiu au luat loc tova
răşul Nicolae Ceauşescu, secre
tar general al Partidului Comu
nist ‘Român, preşedintele Consi
liului de Stat al Republicii So
cialiste România, tovarăşa Elena 
Ceauşescu, tovarăşii Emil Bodna- 
raş, Manea Mănescu, Gheorghe 
Pană, Ilie Verdeţ, Maxim Ber- 
ghianu, Gheorghe Cioară, ^Eina 
Ciobariu, Constantin Drăqan, 
Emil Drăgănescu, Janos Fazekas, 
Petre Lupu, Dumitru Popescu, 
Leonte Răutu, Gheorghe Stoica, 
Vasile Vîlcu, Ştefan Voitec. Io
sif Banc, Constantin Băbălău, Pe
tre Blajovici, Cornel Burtică, Mi
ron Constantinescu, Aurelia Da- 
nilă, Miu Dobrescu, Magdalena 
Fii Spa ş, Mihaî Gere, Ion Iliescu, 
Ion loniţă, Vasile Patilineţ, Ion 
Păţan, Ion Stănescu, Mihai Te
lesei:, tosif Uglar, Richard Winter, 
Ştefan Andrei, membri ai C.C. 
al P.C.R., ai Consiliului de Stat 
şî al guvernului, prim-secretari 
ai comitetelor judeţene de par
tid, activişti de partid şi de stat, 
cadre din unele ramuri indus
triale, oameni de ştiinţă şi cul
tură.

In cronica acestui forum al 
satului românesc, al oamenilor 
muncii de pe ogoarele patriei,

vor rămîne înscrise Ia loc de 
cinste, vor dăinui peste vreme 
în amintirea tuturor participan
ţilor la conferinţă momentele in 
care tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
şi tovarăşa Elena Ceauşescu, 
alti conducători de partid şi de 
stat, s-au aflat, in pauza lucră
rilor, în mijlocul reprezentanţi
lor fiecărui judeţ, cu care s-au 
fotografiat.

Cu urale şi ovaţii, cu neţărmu
rită dragoste izvorâtă din adân
cul inimilor lor, ţăranii coopera
tori, mecanizatorii, muncitorii 
din întreprinderile agricole, gru
paţi pe judeţe, primesc, rînd pe 
rind, in mijlocul lor, pe secre
tarul general al partidului. Cli
pele acestea de intensă emoţie, 
petrecute sub cupola impunătoa
re a pavilionului, evocă cu a- 
ceeaşi putere de adevăr legătura 
indestructibilă dintre partid si 
popor manifestată statornic,^ la 
scara Întregii ţări, tn ÎRtilniţîle 
de lucru ale tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu cu oamenii muncii de 
pe ogoare din întreaga tara. Fie
care moment petrecut de secre
tarul general al partidului în 
mijlociii participanţilor la confe
rinţă, din fiecare judeţ, repre
zintă o imagine unică, înseamnă 
în sine o filă de istorie, o filă 
din istoria edificării orînduîrii 
noastre noi pe care întregul po
por o făureşte sub conducerea 
înţeleaptă a partidului.

Prima imaging — în mijlocul 
lucrătorilor din judeţul Constan
ta  judeţ rar«» înfăptuit..,,„cgj,.
dinţii cooperativizarea agricul
turii. Lucrătorii ogoarelor dobro
gene, care au raportat conferin
ţei despre succesele agriculturii 
din această parte a ţării, suocese 
obţinute ca urmare a îndrumării 
de către partid, a indicaţiilor 
primite din partea secretarului 
general, sínt nespus de fericiţi, 
trăiesc marea bucurie de a avea 
astăzi, din nou, în mijlocul Io* 
pe tovarăşul Nicolae Ceauşescu.

în atmosferă de puternic entu
ziasm, tovarăşul, Nicolae 
Ceauşescu adresează reprezen
tanţilor fiecărui judeţ Îndemnuri 
mobilizatoare pentru ridicarea 
pe noi trepte a întrecerii socia
liste, în vederea obţinerii unor 
rezultate cit mai bune,

— Concuraţi şi Sn acest an ia 
primul loc? — se adresează to
varăşul Nicolae Ceauşescu pri
mului secretar al Comitetului ju
deţean de partid Constanţa.
_Nu numai că ne-am propus

aceasta, răspunde tovarăşul Va- 
sile Vilcu, dar vrem să cucerim 
titlul de fruntaşi în 1974. Dobro
genii au învăţat să fie în frun
te şi vor fi în frunte.

— Vedeţi că aveţi concurenţi 
puternici — spune secretarul ge
neral ai partidului.

Secvenţe ; de mare frumuseţe 
se succed la fiecare grup. Coo
peratorii suceveni, îmbrăcaţi în
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Dragi tovarăşi,
Lucrările conferinţei la care par

ticipă cadrele de bază din agricultu
ră se apropie de sfîrşit. Timp de trei 
zile, au fost dezbătute pe larg pro
blemele legate de dezvoltarea agri
culturii noastre socialiste. S-au ana
lizat rezultatele obţinute în anii con
strucţiei socialiste, precum şi rezul
tatele obţinute în cei trei «ni din 
acest cincinal, s-au făcut multe su
gestii şi propuneri. Putem spune că 
dezbaterile conferinţei constituie un 
adevărat forum democratic, o expre
sie a democraţiei socialiste, a parti
cipării largi a întregului popor la 
conducerea destinelor naţiunii noas
tre pe calea socialismului şi comu
nismului. (Aplauze puternice).

Dezbaterile s-au csaraoterizai prin 
înaltul spirit de răspundere cu oare 
tovarăşii care au luat ouvîntu! au 
analizat atît rezultatele bune, cît şi 
lipsurile, neajunsurile care s-au ma
nifestat şî se mai manifestă în acti
vitatea unor unităţi, a unor sectoare 
din agricultură. S-au adus multe cri
tici întemeiate. Sper că toţi cei oare 
au fost vizaţi prin aceste critici — 
începind cu organele centrale, cu 
ministerele oare au de soluţionat un 
şir de probleme legate de asîgura- 

, - C.-y/x^'-kV. î:v-bv-a -Renditiviri. ;y-
agriculturii tării noastre şi, în pri
mul rînd, cu Ministerul Agriculturii 
— vor lua măsurile necesare în ve
derea remedierii neajunsurilor sem
nalate. De asemenea, Uniunea Naţio
nală a Cooperativelor, trusturile şi 
direcţiile agricole, consiliile populare 
judeţene şi comunale trebuie să tină 
seama de criiticiie şi sugestiile făcu
te în cadrul conferinţei. Comitetele 
judeţene de partid, toate organele şi 
organizaţiile de partid este necesar 
să tragă concluziile corespunzătoare 
pentru á acţiona în vederea lichidă
rii cit mai rapide a lipsurilor, pentru 
organizarea în bune conditiunî a în
tregii activităţi din agricultură.

S-au făcut şi unele referiri auto
critice. Este drept, autocritica nu a 
fost chiar Ia înălţime, dar sper că 
tovarăşii vor avea în vedere, atunci 
cînd concluziile şi hotăririîe confe
rinţei vor fi dezbătute cu activul de 
partid, cu toţi cooperatorii şi oame
nii muncii din agricultură, să nu uite 
că este necesară o analiză autocri
tică a lipsurilor proprii. Numai aşa 
va exista garanţia că vom putea li
chida cu desăvîrşire, mai rapid,..ne
ajunsurile şi lipsurile ce mai dăinuie 
în rftunca noastră. Aceasta este , va
labil şi pentru miniştrii care au luat 
cuvîntul, pentru primii secretari care 
au vorbit aici. Deci şi conducerile 
ministerelor, comitetele judeţene da 
partid şi consiliile populare, toate 
organele de conducere vor trebui să 
analizeze autocritic problemele, lip
surile propriii, pentru a vedea ce este 
de făcut în vederea îmbunătăţirii ac
tivităţii. (Aplauze puternice).

tn plenul conferinţei, precum şi 
în comisii, s«au făcut propuneri nu
meroase, deosebit de valoroase. Ele 
cuprind un cerc larg de probleme, 
multe domenii de activitate — atît 
agricole şi industriale cit şi de pre
gătire a cadrelor, inclusiv privind 
activitatea politică. Nu aş dori să 
mă opresc acum asupra acestor pro
bleme. Ele vor fi sintetizate într-un 
document unic, repartizate pe minis
tere şi organe care au sarcina rezol
vării lor, aducîndu-se, totodată, la 
cunoştinţa unităţilor agricole de stat, 
cooperativelor, S.M.A.-urilor — prin 
organele judeţene de partid şi de 
stat — concluziile la care s-a ajuns 
şi felul în care au fost soluţionate 
propunerile făcute Sn Conferinţă.

Esenţial este însă ca ministerele, 
organele centrale, organele judeţene 
cărora ie revine sarcina rezolvării 
lor să, acţioneze într-un spirit de 
înaltă răspundere, cu operativitate, 
pentru soluţionarea corespunzătoare 
a tuturor problemelor ridicate a id  
Vă asigur că Secretariatul Comite tu- 
luî Central va urmări, direct, felul 
cum se soluţionează problemele de 
către toate organele cărora le revin 
îndatoriri în1 această privinţă. Şi sini 
multe organe care au de făcut cite 
ceva!
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sim soluţiile Corespunzătoare pro
blemelor ridicate, aducînd îmbunătă
ţirile necesare in domeniile Sn care 
s-au făcut propuneri, asigurînd în 
general perfecţionarea întregii noas
tre activităţi, astfel ca, realmente, 
conferinţa să marcheze o ridicare 
simţitoare a muncii de conducere, a 
soluţionării problemelor ce privesa 
bunul mers al tuturor sectoarelor a- 
griculturii din România. (Aplauze 
puternice).

S-.au adoptat cele trei statute , care 
reglementează probleme deosebit de 
importante pentru dezvoltarea, pe 
bază superioară, a cooperării, spe
cializării, industrializării producţiei 
agricole, a perfecţionării conducerii 
şi îndrumării agrioulturik Trebuie a- 
cum să acţionara tn mod hotărît pen
tru a aşeza activitatea pe baza prin
cipiilor şi normelor înscrise în a- 
ceste statuie. Apreciez că normele 
din statute creează o bază nouă de 
organizare a agriculturii noastre, a- 
sigură condiţii mai bune pentru con
ducerea şi îndrumarea ei, pentru 
creşterea producţiei agricole, specia
lizarea Sn producţie, organizarea ac
tivităţii industriale — atît a prelu
crării unor produse agricole, cit şi 
a altor activităţi industriale. Există 
deja un număr destul de mare de 
cooperative care dispun de mij
loace financiare însemnate şi se pot 
asocia cu întreprinderi de stat — nu 
numai din agricultură, dar chiar şl 
din sectoare industriale — pentru, 
organizarea la sate a unor secţii de 
producţie industrială. Această cola

borare va asigura o ridicare genera
lă a nivelului satelor şi comunelor 
noastre, va da posibilitatea coopera
tivelor să-şi investească fondurile 
in activităţi productive, să asigure 
lucru în tot cursul anului şl, în ge
neral, să contribuie atît la creşterea 
nivelului de. viaţă a locuitorilor sa
telor cît şi la sporirea avuţiei ge
nerale'a întregii ţări. (Aplauze pre
lungite).

Trebuie să înţelegem că în aceste 
probleme este nevoie să fim cit mai 
îndrăzneţi. Să respectăm normele 
stabilite în statut, legile ţării, dar 
să nu ne împiedicăm de concepţii 
învechite — aşa cu,m am mai spus 
şi în expunerea de Ia început —, da 
teorii abstracte» Să înţelegem că 
trebuie să unim eforturile întregului 
nostru popor pentru o mai rapidă 
dezvoltare eeonomico-socială a ţării, 
că alianţa dintre muncitori şi ţărani 
nu este o teorie, nu este o lozincă 
abstractă, nu înseamnă colaborare 
numai în vorbe, ci colaborare prac
tică, în producţie, în făurirea noii 
societăţi. Societatea noastră trebuie 
să fie o societate omogenă a poporu
lui muncitor, în oare deosebirile din
tre m.unca industrială şi cea agricolă, 

munca, ţntelecţpală şi cea f,- 
"zîca vor ft foF’raai ’m i c i ’ ta re
zultat al ridicării generale a nive
lului de cultură şi înţelegere, al in
troducerii tehnicii în industrie şî a- 
gHcultuiă. Calea spre această socie
tate omogenă, spre un popor de 
oameni ai muncii, este calea coope
rării în producţie, în toate domeniile 
de activitate! (Aplauze puternice, 
prelungite). Iată în ce sens concepem 
problema cooperării dintre între
prinderile de stat — nu numai din 
agricultură, dar şi din alte domenii 
de activitate — şi cooperativele «- 
gricole.

Am adoptat, de asemenea, cu dte- 
va minute mai înainte, o chemare 
către toţi cei ce lucrează în agricul
tură. Ea se' adresează, în acelaşi 
timp, şi muncitorilor, cadrelor teh
nice din industrie, de fapt oame
nilor muncii din toate sectoarele de 
activitate din România; realizarea 
programului de dezvoltare a agricul
turii noastre socialiste nu poate fi 
garantată decît în măsura în care 
toate celelalte sectoare şi, în pri
mul rînd, industria socialistă, cerce
tarea ştiinţifică, transporturile îşi 
vor aduce .contribuţia activă la so
luţionarea multiplelor probleme de 
care depind creşterea producţiei a- 
grare şi ridicarea vieţii satelor. (A- 
plauze puternice). Aş dori să fie 
bine înţeleasă această chemare, a- 
tît de cei din agricultură, cît şi 
de toţi oamenii muncii. Să unim 
toate eforturile pentru a soluţiona 
în cele mai bune conditiunî nume-

(Coniimur® ín pig, a H-a)

S I N T E Z A
principalelor probleme şi propuneri rezultate din dezbaterile pe secţiuni

şi grupe, prezentată de tovarăşul Angelo Miculescu
In cadrul dezbaterilor care au a- 

vut loc în zilele de 27 şi 28 fe
bruarie a.c. pe secţiuni şi grupe de 
judeţe/s-au prezentat referatele Mi
nisterului. Agriculturii, Industriei 
Alimentare şi Apelor, Uniunii Na
ţionale a Cooperativelor Agricola 
de Producţie, Departamentului agrî-. 
culturii de stat şi Centralei pentru1 
mecanizarea agriculturii, precum şl 
Chemarea Conferinţei pe tară a ca
drelor de conducere din unităţile 
agricole de stat- şi cooperatiste.

La discuţii s-au înscris 921 to
varăşi şi au luat cuvîntul 390, din 
care 306 preşedinţi şi alte cadre 
din unităţile agricole cooperatiste, 
84 lucrători din întreprinderile a- 
gricple de stat şi din staţiunile pen- < 
tru mecanizarea agriculturii.

In unanimitate, participanţii l a ' 
dezbateri au exprimat întreaga tor' 
adeziune faţă de politica internă şi 
externă a partidului, au dat o înal
tă apreciere ' contribuţiei remarca
bile a secretarului general al par
tidului în 'elaborarea şi înfăptuirea 
programului de făurire a societăţii 
socialiste^ multilateral dezvoltate în 
patria noastră, manifestmdu-şi dra
gostea şi profunda recunoştinţă pen
tru grija permanentă şi sprijinul 
substanţial acprdat in soluţionarea 
problemelor majore ale dezvoltării 
şi modernizării agriculturii.

In spiritul amplei expuneri făcu
te la Conferinţă de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, document poli
tic de mare însemnătate toretică şi 
practică, cei care au luat cuvîntul

au examinat ca răspundere, Sn spirit 
critic şi autocritic, activitatea des
făşurată de unităţile agricole de 
stat, staţiunile de mecanizarea a- 
griculturil şi cooperativele agricole 
de producţie în care lucrează, au 
scos în evidenţă rezultatele obţi
nute de ţăranii cooperatori, şî cei
lalţi lucrători din agricultură Sn 
creşterea producţiei vegetale şî ani
male, neajunsurile care se mai ma
nifestă, rezervele existente şi mă
surile ce trebuie luate pentru rea
lizarea şî depăşirea sarcinilor de 
plan.

Prin. exemple concrete, s-a rele
vat faptul că rezultatele obţinute 
nu reflectă, în suficientă măsură, 
eforturile făcute de partidul şî sta
tul nostru pentru dezvoltarea agri
culturii, datorită lipsurilor manifes
tate în organizarea producţiei şî 
muncii, folosirea pămîntului şi ame
najărilor funciare, a bazei tehnico- 
materiale, aplicarea regulilor agro
zootehnice, lipsei de disciplină Sn 
realizarea sarcinilor din planul de 
stat.

1. Un ioc principal în cadrul dez
baterilor l-au ocupat problemele a- 
părărîi şi folosirii fondului funciar. 
Numeroşi participanţi au scos in 
evidenţă neajunsurile existente în 
unităţile agricole din care fac par
te, manifestîndu-şi hotărîrea de a 
milita permanent pentru creşterea 
răspunderii fiecărui deţinător de te
renuri agricole în cultivarea inte
grală * acestora, redarea !n ciripi

ră de noî suprafeţe şî sporirea po
tenţialului de producţie a pămîntu
lui.

Conducătorii multor unitari agri
cole care au luat cuvîntul au ară
tat că vor întreprinde largi acţiuni 
de masă pentru recuperarea terenu
lui arabil scos din circuitul agri
col, executarea amenajărilor locala 
de irigaţii, desecări, îndiguiri şî 
combaterea eroziunii solului, astfel 
ca suprafaţa arabilă să fie maî bine 
gospodărită, să sporească an de an, 
să se realizezö in întregime preve
derile programului naţional de iri
gaţii.

In acelaşi timp, s-a solicitai ca 
organele agricoie centrale şi loca
le, consiliile populare să manifesta 
maximum de exigentă în aplicarea 
şî respectarea legii cu privire la a* 
pararea şi conservarea fondului fun
ciar.

2. A reieşit necesitatea ca Mini
sterul Agriculturii, organele agri
cole judeţene, împreună cu institu
tele şi staţiunile de cercetări, spe
cialiştii din unităţile de producţie 
să urgenteze definitivarea lucrărilor 
de zonare a producţiei în profil te
ritorial pe zone, micro-zone, pina 
Ia nivelul fiecărei unităţi agricole.

3. însuşindu-şi criticile formulate 
în expunerea tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu, cu privire la nivelul încă 
scăzut al producţiei şi a rezulta
telor diferite obţinute de unităţile 
vecine cu condiţii asemănătoare, 
participanţii la discuţii sínt ferm

hotărî ţi să aplice cu răspundere teh
nologiile de producţie la toate cul
turile şi speciile de animale, pen
tru îmbunătăţirea îh ritm susţinut 
a activităţii lor.

4. Au fost scoase in evidenţă lip
surile existente în exploatarea su
prafeţelor amenajate pentru irigat, 
producţiile scăzute obţinute pe o 
bună parte dintre acestea şi cau
zele care Ie determină. Pentru rea
lizarea producţiilor şi parametrilor 
proiectaţi in sistemele de irigaţii, 
cadrele de conducere din unităţile 
agricole, angajîndu-se să lichideze 
încă din acest an neajunsurile exi
stente, au cerut Ministerului Agri
culturii, organelor agricole judeţe
ne şi institutelor de cercetare un 
sprijin efectiv în asigurarea semin
ţelor si hibrizilor de mare produc
tivitate, îngrăşămintelor chimice, in- 
sectofungicidelor şi erbicidelor.

Unii participanţi au. propus ca 
staţiunile pentru mecanizarea agri
culturii să asigure exploatarea gri
lajelor de irigat aparţinînd coope
rativelor agricole şi să organizeze 
formaţii permanente de, motopom- 
pişti, care să răspundă, jmpreună 
cu echipele permanente de udătorî, 
de exploatarea în cele mai bune 
condiţii a amenajărilor de irigaţii.

5. Organizarea producţiei şi va
lorificarea legumelor, strugurilor şi 
fructelor au constituit, de aseme
nea, obiectul a numeroase critici şî 
propuneri. Subiiniindu-se măsurile ce 
se ve* lua în unităţile agricole pen

tru adîncirea concentrării şi spe
cializării producţiei de legume, mo
dernizarea plantaţiilor de vii şi 
pomi, creşterea producţiei şi îmbu
nătăţirea calităţii acesteia, respecta
rea obligaţiilor contractuale, nume
roase cadre din cooperativele agri
cole au cerut ca întreprinderile de 
valorificare să înlăture deficienţele 
din anii anteriori în ceea ce pri
veşte preluarea la timp a întregii 
producţii mafia, încadrarea reală pe 
calităţi a produselor şi plata inte
grală a drepturilor cuvenite.

6. îndeplinirea sarcinilor izvorîte 
din expunerea tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu privind îmbunătăţirea 
radicală a activităţii din zootehnie 
a fost amplu dezbătută' Sn cadrul 
şedinţelor pe secţiuni şi grupe. A 
rezultat că în fiecare unitate agri
colă de stat şi cooperatistă sínt 
mari rezerve de sporire a efective
lor şi a producţiei animaliere; pen
tru punerea în valoare a acestora 
se vor întreprinde acţiuni concrete 
în vederea asigurării cantitative şî 
calitative a furajelor, de valorifi
care în întregime a marilor resurse 
pe care Ie oferă pajiştile naturale, 
recoltarea, depozitarea şi folosirea 
tuturor categoriilor de nutreţuri, Sn 
mod raţional, în hrana animalelor. 
Pentru îndeplinirea prevederilor 
programului naţional de dezvoltare 
a zootehniei se vor lua măsuri în 
vederea înlăturării neajunsurilor 
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Angajare plenară a coope
ratorilor, mecanizatorilor 

şi specialiştilor pentru 
îndeplinirea exemplară a 
programului de dezvoltare 

a agriculturii
„Aşa după cum se ştie, 

sîntem o forţă: jumătate 
dm populaţia ţării“

Am urmărit fcu atenţie la tele
vizor cuvîntarea tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu şi pot să 
sputi că m-a cuprins un senti
ment de mîndrie cînd am văzut 
şi auzit aprecierile deosebite pe 
care secretarul general al parti
dului, conducerea superioară de 
partid şi de stat deci, ni le acor
dă nouă, femeilor. „Aş dori ca 
şi de la această tribună — deşi 
aducind felicitări şi urări tutu
ror cooperatorilor am inclus şi 
femeile — să menţionez în mod 
deosebit rolul important pe ca
re îl au femeile in agricultnră, 
faptul că ele constituie forţa 
principală şi să le adresez feli
citări şi cele mai bune urări“, 
a spus secretarul general al par
tidului.

Grija permanentă a conducerii 
de partid pentru sporirea con
tribuţiei noastre, a femeilor, ia 
rezolvarea tuturor problemelor 
legate de producţia agricolă, de 
viaţa satului, s-a concretizat i 
la noi, în cooperativa agricolii. 
Participăm, alături de bărbaţi la 
toate lucrările cîmpului, ba aş

putea spune că în multe sectoare 
noi sîntem forţa principală. Mul
te dintre noi sínt alese în con
siliul de conducere şi avem ast
fel posibilitatea să dezbatem şî 
să liotărîm asupra bunului mers 
ai activităţii în unitate.

Desigur, este foarte greu ca 
în puţine cuvinte să pori cuprin
de măcar o parte din vastul pro
gram — sinteză de dezvoltare a 
agriculturii noastre, care este 
cuvîntarea tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu. Ceea ce este impor
tant insă constituie chemarea vi
brantă adresată de secretarul 
general al partidului către toţi 
oamenii muncii din agricultură 
pentru mobilizarea tuturor foTţe- 
lor in direcţia materializării ho- 
tărîrilor Congresului a! X-lea şî 
Conferinţei Nationale ale parti
dului. Şi noi, femeile din Apóid« 
de Sus, sîntem hotărîte să mun
cim fără răgaz pentru aceasta.

ELENA VASIU
•vicepreşedintă e G.Â.P.

Apoldu de Sus

„Un program de lucru 
cuprinzător, bazat pe cunoaş
terea profundă a realităţilor“

Ara, citii cu, .multa aţenţie ce- 
violarea tovarăşului 'NICOLA f. 
CEAUŞESCU la Conferinţa pe 
ţară a cadrelor de conducere din 
unităţile agricole de stat şi coo
peratiste şi am înţeles că par
tidul nostru acţionează consec
vent pentru dezvoltarea armoni
oasă a economiei naţionale, a 
agriculturii noastre. „La stabili
rea programului de creştere a 
producţiei agricole, a măsurilor 
ce trebuie luate în eontinnare 
în acest scop, trebuie să pornim 
de la faptul că, în România, a- 
gricultura reprezintă o ramură 
de bază, hotăritoare pentru dez
voltarea întregii economii naţio
nale“, se sptvhe în cuvîntare. 
Aşadar, agriculturii i se acorda 
o mare atenţie.

Acest lucru este dovedit şi tn 
unitatea noastră. Dacă în urmă 
cu zece-cincisprezecé ani ne chi
nuiam ia arat şi semănat cu 
tractoare şi maşini neperfecţio
nate, astăzi dispunem de utilaje 
moderne, de mare capacitate, ca
pabile să execute un mare vo
lum de lucrări. Voi da un sin
gur exemplu. Astă-toamnă am 
avut de recoltat mecanizat, prin
tre altele, şi porumbul boabe de

pe 100 hectare, tin e  s-ar ti gîn- 
"dit ca „'Gloria' poate 'recolta şi 
porumb boabe? Mecanizatorii 
noştri au fost Ia înălţime. într-un 
timp record au strîns producţie. 
Iată doar un exemplu din mul
tele care reflectă creşterea bs- 
zei tehnico-materiale de care 
dispunem.

Am reţinut, din bogăţia de 
idei a cuvintării, şi faptul că 
este necesar să asigurăm. în 
viitor o mai bună folosire a trac
toarelor şi maşinilor agricole. Pe 
această tema, noi am şi acţio
nat, participînd la cursurile de 
calificare a cooperatorilor în me
seria de mecanizator, tn. acest 
mod, in campania agricolă de 
primăvară vom asigura şi schim
bul II de lucru pentru unele 
tractoare.

Noi, cooperatorii din Ocna Si
biului, ne angajăm să ne inten
sificăm eforturile pentru ca toate 
măsurile cuprinse în vastul pro
gram de dezvoltare a agriculturii 
în următorii ani să prindă cît 
mai curînd viaţă.

ISAIA CAPRA
brigadier de cîmp Ia (5.AJP.

Ocna Sibiului

Cuvîntul tovarăşului
ADOLF KRISTOFF

Vă rog să-mi permiteţi ca de la 
această înaltă tribună să-ml exprim 
deosebita satisfacţie că am prilejul 
să particip la Conferinţa pe ţară a 
cadrelor de conducere din unităţile 
agricole de stat şi cooperatiste, 
conferinţă care, prin expunerea to
varăşului Nicolae Ceauşescu, prin 
celelalte documente pe care le dez
bate şi măsurile ce se vor adopta, 
are o însemnătate deosebită pentru 
dezvoltarea şi mai accentuată a a- 
griicultiiiii româneşti.

Lucrez de multă vreme in agricul
tură, timp în care am fost martor 
al profundelor transformări ce au 
avut loc in viaţa satului românesc, 
al progresului înregistrat în toate 
ramurile economiei noastre naţiona
le, la care, animaţi de dorinţa fier
binte de a transforma în fapte poli
tica partidului, îşi aduc contribuţia 
toţi cetăţenii patriei noastre, români, 
maghiari, germani sau de altă na
ţionalitate.

Ferma pomicolă Bazna a I.A.S. 
Mediaş, judeţul Sibiu — în care lu
crez de 2t de ani — a fost înfiin
ţată în 1933 pe nişte dealuri foarte 
slab productive. Producţiile de fruc
te au crescut an de an, ca urmare 
a strădaniilor noastre. De pe dealu
rile acelea sterpe se obţineau pe a- 
tunci producţii de numai 700—800 
kg ovăz Ia hectar. Azi, pe 100 ha 
livadă, din care 80 ha pe rod, 
realizăm, în medie, o producţie a- 
nuală de peste 1 000 tone fructe, 
din care majoritatea sínt mere. Dar 
nu  ̂a fost aşa de Ia început. Bilan
ţurile activităţii noastre consemnea
ză cifre semnificative. In 1960 rea
lizam doar 40 tone de fructe, în 
1964 cevg peste 400, ca în 1968 să 
obţinem 1 150 tone, iar in 1972 să 
ajungem la 1427 tone. Mai trebuie 
să vă spun că în 1972 am ob ting t 
144 kg fructe pe fiecare pom áriát 
pe rod. In 1973, cu tot îngheţul din 
aprilie f i  grindina care na-a „vizi

tat“ în luna. august, am realizat 
1 163 ton© fructe. Aceasta demon
strează încă o data că atunci cînd 
se lucrează bine se obţin produc
ţii mari şi de pe terenuri socotit® 
mai puţin productive.

In anii 1972—1973, ferma noastră 
a realizat beneficii între un milion 
şi 1 628 000 lei.

Aproape jumătate din producţie 
este destinată exportului. Merele 
noastre »Jonathan“, „Pätul“, „Par- 
men auriu“, „London Peping“, sau 
prunele „Vinete“ sínt cunoscu
te în multe ţări. Vreau să mai a- 
răt că, cu toate condiţiile nefavora
bile de climă şi sol, ferma noastră 
nu şi-a încheiat niciodată activitatea 
cu deficit. De asemenea, beneficiile 
pe care îe realizăm într-un singur 
an normai depăşesc investiţiile de 
înfiinţare şi întreţinere a livezii pi - 
nă la intrarea pe rod. Aceste rezul
tate bune au la „rădăcină",cum spu
nem noi, pomicultorii, multă su
doare şi muncă, multă pricepere.

Două sau trei probleme sin!., ia 
noi, deosebit de importante in liva
dă, pentru rezolvare® cărora mun
cim zi şi noapte. Prima, combaterea 
dăunătorilor. Aceasta, cred eu, este 
cheia de boltă a producţiei de fruc
te. Dispunem de maşini şi soluţii 
bune de stropit, dar ele n-ar face 
nici cît un măr degerat dacă n-am 
avea oameni foarte buni care să 
le mînuiască cu pricepere.

Noi am transformat, prin eforturi 
proprii, maşina de stropit de tip 
M.Ş.P.P., şi anume am schimbat 
pompa propriu-zisă, am confecţionat 
un cadru nou monoax, am ataşat un 
rezervor măi mare, de 1 400 1 şi aşa 
» apărut pompa M.S.T. — 1,4, con
siderată inovaţie in unitatea noas
tră. Am cîştigat, astfel, pe multi
ple planuri: scurtarea perioadei tra
tamentului, randament de lucru cu

'Continuare în pag. a  11-aJ
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încheierea lucrărilor Conlerinfei pe fără a cadrelor 
de conducere din unifăfile agricole de stai şi cooperatiste
Cuvântarea tovarăşului NICOLAE CEAUŞESCU

(Urmare din paa. I)

roasele probleme legate de dotarea 
şi bunul mers al agriculturii, inclu
siv de finanţarea în condiţiuni co
respunzătoare a activităţii agricole!

Totodată, să unim eforturile pen
tru a smulge pămîntului recolte tot 
mai bogate! Avem mari posibilităţi 
de a face ca tot ce a fost înscris 
în chemare, toate concluziile care 
au reieşit din Conferinţă să fie a- 
plicate, în vederea dezvoltării în 
ritm rapid Şi la nivel înalt, a tutu- 
tor sectoarelor de activitate din a- 
gricultură. (Aplauze puternice).

De asemenea, în cursul Conferin
ţei v-au mai fost prezentate şi alte 
documente pe care le-aţi studiat şi 
dezbătut — şi care, în cursul săp- 
tămînilor următoare, vor căpăta pu
tere de lege sau de hotărîre. f i
nind seama de toate acestea, putem 
spune că, de fapt, Conferinţa a dez
bătut un şir de documente menite 
să creeze un cadru mai corespun
zător întregii activităţi de dezvolta
re a producţiei agricole, de ridica
re a satului socialist, a nivelului de 
trai material şi spiritual al ţărăni
mii noastre, al tuturor oamenilor 
muncii.

De aceea, se poate spune că a- 
ceastă Conferinţă marchează o eta
pă nouă în dezvoltarea agriculturii 
noastre socialiste — şi anume tre
cerea la o agricultură intensivă, de 
înaltă productivitate Şi eficientă e- 
conomică. Fără îndoială că şi pînă 
acum am obţinut o serie de rezul
tate, dar sîntem încă departe de a 
spune că am realizat o agricultură 
de un asemenea nivel. Pe baza re
zultatelor şi a experienţei acumula
te în decursul anilor, putem spune 
că sínt create condiţiile pentru a pu
ne această sarcină în faţa oameni
lor muncii din agricultură, în faţa 
organizaţiilor de partid, cu convin
gerea că ea va fi realizată cu suc
ces.

Avem puternice întreprinderi a- 
gricole de stat, avem un sector co
operatist care a dovedit că poate 
asigura un progres rapid al agricul
turii; avem staţiuni de maşini şi 
tractoare care asigură baza mecani
zării producţiei. Toate acestea şi-au 
demonstrat pe deplin viabilitatea, 
forţa, au dovedit că reprezintă o or
ganizare corespunzătoare condiţiilor 
din România; de aceea, pot asigura 
eu succes înfăptuirea sarcinilor noii 
etape de dezvoltare a agriculturii 
In România.

Industria noastră socialistă a a* 
cumulat şi ea multă experienţă. Pu
tem spune că avem o industrie con
structoare de maşini în stare să 
rezolve în cîţiva uni problemele 
cele mai complexe ale dotării agri
culturii cu maşini de mare randa
ment, să asigure mecanizarea com
pletă a agriculturii, în toate dome
niile do activitate, ceea, ce va duce 
Sa transformarea radicală a muncii 
din agricultură, apropiind-o de cea 
Industrială. (Aplauze puternice).

Avem, de asemenea, o industrie 
chimică ce s-a dezvoltat continuu 
si care, In cîţiva ani, va fi în sta
re să rezolve complet problema în
grăşămintelor Şi celorlalte chimica
le necesare agriculturii. Ştiu, în 
cadrul Conferinţei, vorbitorii au ară
tat că vor mai multe îngrăşăminte. 
Sínt îndreptăţite aceste cereri. Dar, 
«şa cum am menţionat în expune
rea mea, am pierdut, de fapt, 3 cin
cinale în asigurarea chimizării a- 
griculturii, prin nerealizarea preve
derilor stabilite. Acum funcţionează 
deja cîteva mari combinate chi
mice. Sint în construcţie — urmînd 
să dea producţie acest an şi anul 
viitor — încă 4 mari unităţi, care 
vor realiza împreună peste 1 milion 
200 de tone îngrăşăminte substan
ţă activă. Sínt proiectate, de ase
menea, cîteva mari unităţi ce ur
mează să intre în producţie în anii 
următori. Deci, există condiţii reale 
ca, în următorii cîţiva ani, agricul
tura noastră să poată dispune de 
îngrăşămintele şi chimicalele nece
sare creşterii producţiei agricole.

Industria noastră este, astăzi, în 
stare să răspundă tuturor cerinţelor 
puse de sarcina realizării unei agri
culturi intensive de înaltă produc
tivitate.

Cercetarea ştiinţifică a obtinut, 
de asemenea, un şir de succese, a 
rezolvat unele probleme complexe. 
Avem forţa necesară şi experienţa 
care ne permit să punem şi în faţa 
cercetării sarcini noi. Aţi auzit vor- 
bindu-se aici de hibrizi de porumb 
cu o producţie de 20 sau peste 20 
de tone la hectar, de seminţe de 
griu care dau o producţie de 8—10 
tone Ia hectar. Putem pune, real
mente, în fata cercetării din agri
cultură, sarcina de a rezoiva pro
bleme complexe, de a crea noi so
iuri de hibrizi pentru cereale, 
legume, plante tehnice, pen
tru pomicultură, viticultură, deci 
pentru întregul sector vegetal. 
Avem garanţia că vor soluţiona cu 
succes aceste probleme! Putem pune 
şi sarcina rezolvării mai rapide a 
problemelor din zootehnie, legate de 
îmbunătăţirea raselor, de crearea u- 
nor rase de înaltă productivitate, de 
schimbarea în cîţiva ani a structurii 
biologice a efectivelor noastre de 
(animale, pentru valorificarea cores
punzătoare a furajelor şi obţinerea 
unor producţii cît mai înalte. Iată, 
deci, că şi în acest domeniu dispu
nem de forţele necesare pentru a ne 
putea propune să trecem la realiza
rea unei agriculturi intensive, de 
înaltă productivitate, bazată pe teh
nologii moderne.

De asemenea, dispunem în agricul
tură de cadre de specialitate cu ex
perienţă, numericeşte îndestulătoare. 
Şi din acest punct de vedere sarci
na pe care ne-o propunem In viitor 
poate fi îndeplinită în bune condi
ţiuni.

Mai presus de toate, avem o pu
ternică forţă, care, pînă la urmă, 
este hotărltoare în realizarea mari
lor sarcini ce ne stau în faţă — 
şi aceasta este minunata ţărănime 
cooperatistă, minunaţii muncitori tl

mecanizatori care au demonstrat, zi 
de zi, prin întreaga lor activitate, că 
sínt hotăriţi să înfăptuiască neabă
tut hotăiîrile Congresului al X-lea şi 
ale Conterinţei Naţionale ale parti
dului, să ridice agricultura noastră 
la un nivel inait de dezvoltare din 
toate punctele de vedere. (Aplauze 
puternice, prelungite).

Am privit în sală, am auzit vor
bind pe unii preşedinţi, directori de 
întreprinderi, specialişti, cooperatori 
care şi-au început activitatea încă 
din primele zile ale creării sectorului 
socialist, de stat şi cooperatist, in 
agricultură. Sínt aici unii care lu
crează in agricultura socialistă din 
1949, de la constituirea primelor u- 
nitâţi cooperatiste. Cu unii m-am în- 
tîlnit încă atunci; mergeau greu 
spre cooperativizare.

Mi-a făcut o deosebită plăcere să-i 
ascult acum şi să constat cit de bi
ne cunosc problemele complexe ale 
unităţilor lor oare cuprind rai» şi mii 
de hectare, faptul că aceste unităţi 
au devenit milionare — unele dis
pun de o avere de zeci de milioane, 
de sute de milioane de lei. Aceasta 
este, pînă ia urmă, forţa cea mai pu
ternică — transformarea omului în
suşi, a întregii noastre ţărănimii Voi,, 
cei prezenţi în această sală, sînteţi 
tocmai dovada vie a acestei uriaşe 
transformări a ţărănimii noastre. 
(Aplauze puternice, prelungite).

Iată pe ce considerente ne bazăm, 
atunci cînd facem afirmaţia că dis
punem de tot ce este necesar pen
tru înfăptuirea sarcinilor mari ale 
următoarei etape de dezvoltare a 
agriculturii noastre.

Dar, la toate acestea, trebuie să 
adăugăm şi o puternică forţă politi
că — organizaţiile de partid care, 
după cum am menţionat în cuvinta- 
rea mea, cuprind în rîndul lor aproa
pe un milion de ţărani muncitori, 
tehnicieni, cadre din toate sectoare
le de activitate din agricultură şi 
din sate. Aceasta îşi îndeplineşte cu 
cinste rolul de forţă politică condu
cătoare a ţărănimii, a agriculturii 
noastre! (Vii aplauze).

lată de ce putem afirma cu deplin 
teniei că, înraănunchind toate aceste 
forţe uriaşe într-un singur şuvoi, dis
punem, într-adevăr, de tot ce este 
necesar pentru a trece la o etapă 
superioară de dezvoltare a agrieui- 
turii noastre — ca parte inseparabi
lă a făuririi societăţii socialiste mul
tilateral dezvoltate în România, a 
creării condiţiilor pentru trecerea Ia 
făurirea comunismului în patria 
noastră. (Aplauze puternice).

Avem o linie generală justă, ela
borată de Congresul al X-lea, de 
Conferinţa Naţională a partidului, 
un program Clar, care a fost dez
bătut şi în cadrul acestei conferin
ţe şi a fost adoptat unanim. Acum 
este necesar să luăm toate măsurile 
pentru a asigura realizarea în via
tă a programului în toate sectoarele 
de activitate! Numai hotăiîrile nu 
sínt suficiente. Oricît de juste ar 
fi — şi, viaEâ a demonstrat că sint 
juste — ele pot rămîne simple hîrtii 
care pot servi doar pentru istorie. 
Pentru ca hotărîrile să prindă viată, 
sínt necesare o intensă activitate or
ganizatorică şi, politică, o bună or
ganizare a muncii în toate sectoarele 
agriculturii noastre socialiste. Orga
nizarea muncii corespunzător noilor 
sarcini care ne stau în fată este a- 
ciim problema hotărltoare de care 
depinde înfăptuirea în cele roai bune 
condiţiuni a minunatului program 
de dezvoltare a agriculturii noastre. 
Succesul este condiţionat, de aseme
nea, de repartizarea corespunzătoare 
a cadrelor în sectoarele hotărltoare, 
de întărirea controlului de sus pînă 
jos, nu a unui control formal, ci ca
re să însemne ajutor concret, la faţa 
locului, în cooperativă. în brigadă, 
în echipă, în întreprinderile de stat, 
în S.M.A., pentru soluţionarea mul
tiplelor probleme pe care le ridică 
viaţa. Numai aşa se vor asigura o 
muncă organizatorică bună, o bună 
îndrumare şi o soluţionare operativă 
a problemelor.

Am menţionat deja în expunere, 
dar doresc să mai subliniez şi acum 
că o bună organizare a muncii în
seamnă să pui accentul pe contactul 
nemijlocit cu oamenii, să renunţi la 
hîrtiile din birouri. Aceasta înseam
nă oa toate cadrele de conducere 
din agricultură, de la conducerea mi
nisterului pînă jos să fie în mijlo
cul oamenilor muncii, al cooperato
rilor. pe ogoare, unde se produc pi- 
nâ la urmă şi grîul şi porumbul, in 
grajd, unde cresc viţele, pretutindeni 
unde se hotărăşte soarta producţiei 
agricole. (Aplauze puternice). Se im
pune să facem o cotitură hotărîtă 
în sistemul de muncă, în conducerea 
şi îndrumarea agriculturii. Să ţinem 
seama de criticile şi propunerile fă
cute aici, pentru a simplifica la ma
ximum evidenta. Cadrele din agri
cultură să nu stea să scrie hîrtii, ci 
să se ocupe de problemele concrete 
ale producţiei. Aceasta este o pro
blemă hotărltoare — şi, eu rog ca 
în această direcţie să se acţioneze 
cu toată hotărîrea! Avînd în vedere 
propunerile făcute aici, propun Con
ferinţei să hotărîm crearea unei co
misii — formate din reprezentant5» 
fiecărui judeţ, cite unul sau doi pre
şedinţi şi ingineri şefi, — care, în 
decurs de 5—6 luni, împreună cu 
organele centrale, să revadă între
gul sistem de evidentă şl formula- 
ristică în scopul simplificării hotă- 
rîte a acestuia. (Aplauze puternice), 
în mod corespunzător, consider ne
cesar oa în fiecare judeţ să se creeze 
asemenea comisii din reprezentanţii 
cooperativelor şi ai, întreprinderilor 
de stat şi S.M.A.-nrilor, care să a- 
nalizeze şi să trimită propuneri co
misiei centrale. Dorim, realmente, ca. 
împreună cu cei care lucrează ne
mijlocit în agricultură, să trecem de 
la discuţiile generale la găsirea so
luţiilor celor mai bune pentru a pu
ne ordine în acest domeniu de ac
tivitate. (Vii aplauze).

înfăptuirea tuturor botărîrilor de 
care ara vorbit impune Întărirea dis
cipline!, ordinii şi spiritului de răs
pundere în toate sectoarele de acti
vitate, întreaga noastră muncă este 
organizată şi se desfăşoară pe baza

principiului centralismului democra
tic. Aceasta înseamnă că trebuie să 
asigurăm o justă îmbinare a demo
craţiei, a participării largi a maselor 
de oameni, ai muncii la dezbaterea 
şi adoptarea hotărîrilor şi înfăptui
rea lor, cu obligativitatea realizării 
hotăririior proprii şi a hotărîrilor 
organelor superioare şi centrale. Nu
mai intelegind principiul centralis
mului democratic în strîasa sa uni
tate dialectică, îmbinînd latura de
mocratică şi dezvoltînd-o larg cu 
principiul obligativităţii îndeplinirii 
hotărîrilor, cu disciplina, ordinea şi 
spiritul de răspundere, vom asigura 
îndeplinirea în bune condiţiuni a 
marilor sarcini ce ne stau în faţă. 
(Aplauze puternice). Trebuie să fie 
clar că legile sínt obligatorii pentru 
toată lumea — de sus pînă joşi Ni
mănui nu-i este îngăduit să se sus
tragă prevederilor legale, nimănui 
nu-i este îngăduit să nesocotească 
legile statului socialist! Noi dezba
tem larg legile, le supunem Marii 
Adunări Naţionale. Dar trebuie înţe
les că, odată adoptate, legile devin 
obligatorii.

Trebuie să organizăm întreaga ac
tivitate în spiritul şi pe baza legi
lor, a hotărîrilor Comitetului Cen
tral! Numai aşa vom asigura ca a- 
gricultura patriei noastre socialiste 
să poată realiza într-un timp scurt 
un avînt puternic. (Aplauze prelun
gite).

Am arătat in expunerea de la în
ceput, m-am referit şi mai înainte.
Ia dezvoltarea democraţiei socialiste, 
însăşi această Conferinţă este expre
sia cea mai elocventă a înfăptuirii 
neabătute de către Comitetul Cen
tral, de către guvern, a directivelor 
Congresului al X-lea al partidului 
cu privire la dezvoltarea continuă a 
democraţiei socialiste, 1a crearea ca
drului corespunzător pentru ca oa
menii muncii din diferite sectoare 
de activitate să participe nemijlocit 
ia conducerea activităţii economico- 
sociale, la elaborarea legilor şi hotă- 
rîriior care asigură dezvoltarea sta
tului nostru, realizarea politicii in
terne şi externe. Tocmai în făurirea 
de către poporul însuşi a destinelor 
sale constă democraţia socialistă! în 
aceasta se află garanţia că vom pu
tea înfăptui cu succes tot ceea ce 
ne propunem, mergînd într-o strînsă 
unitate cu întregul popor, asigurind 
participarea nemijlocită a întregii 
naţiuni la conducerea societăţii! (A- 
plauze puternice).

Ţinînd seama de experienţa deo
sebit de pozitivă a lucrărilor din a- 
ceste trei zile. consider că ar fi bine 
să hotărîm .şi să propunem Comitetu
lui Central al partidului să-şi Însu
şească această hotărîre, oa, din trei 
în trei ani, să organizăm o asemenea 
conferinţă cu toate cadrele de con
ducere din agricultură. (Aplauze pu
ternice). De asemenea, consider că 
ar fi bine, in acelaşi sens, să hotă
rîm ca anual, la comitetele judeţene 
să se organizeze asemenea conferin
ţe în cursul lunilor ianuarie sau fe
bruarie, cu toate cadrele de condu
cere din agricultură, dezbătîndu-se, 
aşa cura ara făcut aici — sigur, poate 
şi mai bine, dar pornind de la aceas
tă experienţă — problemele dezvol
tării agriculturii din judeţ, trasin- 
du-se sarcini şi stabilindu-s« pro
gramul concret de activitate pentru 
anul următor. Adoptînd aceste mă
suri, vom crea o bază mai bună, un 
cadru mai bine organizat. pentru 
dezbaterea în comun a problemelor 
agriculturii noastre, pentru găsirea 
Împreună a căilor de soluţionare a 
multiplelor sale probleme. Aceasta 
va fi un puternic ajutor pentru co
mitetele judeţene de partid. Vă asi
gur că vor constitui un puternic s- 
jutor şi pentru Comitetul Central cu
noaşterea opiniei oamenilor muncii 
din agricultură, dezbaterea în ase
menea forumuri largi ale cadrelor 
de bază din acest sector a probleme
lor organizării muncii şi producţiei. 
(Aplauze puternice).

Stimat» tovarăşi,
Sîntem ia începutul lucrărilor a- 

gricole de primăvară. Am discutat 
multe probleme aici, vom reflecta la 
ele, dar trebuie să avem în vedere 
că, anul acesta, ne-am propus să 
obţinem recolte record. De aceea, se 
impune ca, imediat ce vă veţi în
toarce acasă, să luat» toate măsurile 
pentru realizarea în cele mai bune 
condiţiuni a lucrărilor de primăvară, 
a însămînţărilor .a îngrijirii culturi
lor. Să facem totul pentru a avea 
garanţia că lozinca de a obţine în 
acest an o recoltă record se va pu
tea realiza. Avem toate condiţiile 
pentru aceasta şi eu sínt convins că 
fiecare dintre voi, întors acasă, va 
acţiona în această direcţie. (Aplauze 
puternice).

Sărbătorim, în acest an, împlinirea 
a 30 de ani de Ia răsturnarea dicta
turi» miiitaro-fasciste şt trecerea po
porului nostru pe drumul dezvoltării 
democratice, socialiste. Vom avea, în 
toamna acestui an, cel de-al XI-Iea 
Congres al partidului, care va fi che
mat să adopte programul partidului, 
precum şi planul de dezvoltare pe 
anii 1076—1980 ş» directivele de per
spectivă. Să acţionăm în aşa fel In
cit să întîmpinăm cea de-a 30-a ani
versare a eliberării patriei şi Con
gresul al XI-lea cu mari şi remar
cabile succese şi in agricultură — 
aşa cum oamenii munci» din indus
trie şi din celelalte ramuri fac totul 
pentru a întîmpina aceste evenimen
te istorice ale poporului nostru cu 
realizări tot mai mari, prin înfăptui
rea cincinalului înainte de termen. 
(Aplauze puternice).

Fără îndoială că ţărănimea, toţi 
oamenii muncii din agricultură, spe
cialiştii, cadrele de pariid şi de 
stat, organizaţiile de partid vor face 
totul pentru unirea forţelor uriaşe 
pe care le avem în agricultură, în 
vederea înfăptuirii în cele mai bu
ne condiţiuni a programului de dez
voltare şi înflorire a agriculturii 
socialiste, pentru ridicarea bună
stării materiale si culturale a între
gii noastre tărănimi. (Aplauze pu
ternice). în acest fel, agricultura va 
aduce o contribuţie tot mai mare la 
făurirea societăţii socialiste multi

lateral dezvoltate, la ridicarea gene
rală a bunăstării întregului nostru 
popor, Ia crearea condiţiilor pentru 
trecerea Ia edificarea comunismului 
în România. (Aplauze puternice).

Să întărim continuu unitatea în
tre muncitori, ţărani, intelectuali, 
dintre toti oamenii muncii, fără 
deosebire de naţionalitate, să facem 
totul ca naţiunea noastră socialistă 
să înregistreze succese tot mai 
mari în dezvoltarea sa economico- 
socială, să aducă o contribuţie tot 
mai mare la cauza socialismului, 
colaborării între popoare, la cauza 
păcii în lume! (Aplauze îndelunga
te, urale).

în încheiere, vă adresez dumnea
voastră, întregii ţărănimi, tuturor 
oamenilor muncii din agricultură, 
urarea de noi şi tot mai mari suc
cese în toate domeniile de activita
te! (Urale, ovaţii, aplauze îndelun
gate).

Doresc ca şi de Ia această tribună 
să adresez minunatei noastre clase 
muncitoare, întregului nostru popor, 
urări de noi şi noi succese! în 
strînsă alianţă, toţi oamenii muncii 
să dea viată programului de înflori
re a României socialiste! (Urale în
delungate, aplauze; asistenţa se ri
dică în picioare şi scandează; 
„Ceanşescu-P.C.R.“).

Vă urez tuturor, întregului nos
tru popor, multă sănătate, fericire, 
o viaţă îmbelşugată! (Urale îndelun
gate, ovaţii, aplauze; se scandează: 
„Ceauşescu-P.C.R.“. Cei prezenţi o- 
vaţionează îndelung pentru partid, 
pentru Comitetul Central, pentru se
cretarul general al partidului, tova
răşul Nicolae Ceauşescu),

S I N T E Z A
principalelor probleme şi propuneri rezuliate 
din dezbaterile pe secţiuni şi grupe, prezentată 

de tovarăşul Angelo Miculescu
(Urmare din pag. I)

existente in organizarea procesului 
de reproducţie, ridicarea natalităţii, 
creşterea tineretului femei de pră- 
silă şi aplicarea fermă a măsurilor 
sanitar-veterinare şi reducerea 
pierderilor de animale.

7. Toţi participanţii au dat o a- 
preciere deosebită eforturilor făcu
te de partid şi de stat pentru dez
voltarea şi modernizarea bazei teh- 
nico-materiale a agriculturii. Con
ştienţi că nivelul producţiilor rea
lizate nu este pe măsura condiţiilor 
create, cei care au luat cuvîntul 
şi-au exprimat hotărîrea de a ac
ţiona cu toată răspunderea pentru 
înlăturarea neajunsurilor care se 
manifestă în folosirea cu randamen
te superioare a tractoarelor, maşi
nilor agricole, îngrăşămintelor şi a 
celorlalte mijloace materiale cu ca
re este înzestrată agricultura.

Múlt! din cei care au luat cuvin- 
tul au cerut ca Ministerul Agricul
turii, împreună cu celelalte organe 
centrale, să examineze posibilitatea 
u-rgentării dotării unităţilor agrico
le cu tractoare de mare putere, uti
laje pentru mecanizarea lucrărilor 
pe terenurile în pantă, în horticul- 
tură ş» zootehnie, recoltarea ş» pre
pararea furajelor, încărcarea, trans
portul şi împrăştierea îngrăşăminte
lor chimice, creşterea ponderi» în-

Cuvîntul
ADOLF

tovarăşului
KRÎSTOFF

(Urmare din pag. I)

86 Ia sută mai mare, reducerea con
sumului de forţă de muncă.

Din iarnă pînă-n iarnă facem tra
tamente împotriva dăunătorilor. în- 
trucît tratamentele complexe şi-au 
dovedit din plin eficienta, utilizăm 
regulat combaterea simultană a doi- 
trei dăunători, cu rezultate foarte 
bune.

A doua problemă pentru noi o 
constituie fertilizarea. Anual, pe o 
treime din livadă aplicăm îngrăşă
minte naturale, în doze masive, de 
40—50 tone la hectar. Facem acest 
lucru peţitru că_. sobiL^iiţ livadă es
te1 sărac, rece şi tafă un asemenea 
„tratament* n-am obţine producţii 
de pe un măr nici cît de pe un a- 
griş. Acest îngrăşămînt, în amestec 
cu 500 de kg superfosfat la hectar, 
se introduce sub brazdă odată cu 
arătura de toamnă. Iarna, pe ză
padă, dăm sarea potasică, în doză 
de 300—400 kg la hectar, iar primă
vara, în mustul zăpezii, aplicăm şl 
circa 300 kg îngrăşăminte azotoase 
la hectar. Intrucît dispunem de da
tele cartării agrochimice a livezii, 
fertilizarea se face diferenţiat, pe 
parcele, în funcţie de conţinutul so

lului în elemente nutritive şi de 
gradul de fructificare al pomilor.

A treia problemă, la fel de im
portantă, o constituie tăierile în li
vadă — de rărire şi fructificare; a- 
vem o echipă specializată.

în lumina sarcinilor izvorîte din 
scrisoarea Secretariatului C.C. al 
P.C.R. şi noi, pomicultorii din Raz
na, am început intens munca în li
vadă. Am şi transportat şi împrăş
tiat în livadă aproape 1 000 tone gu
noi de grajd, efectuăm tăieri şi tra
tamente în plantaţie. Muncim intens 
pentru replant,area noilor specii şi 
soiuri în locul celor necorespunză
toare.

Am luat şi eu cunoştinţă de pre
vederile celor trei statute. Vom â- 
plica neabătut principiile cuprinse în 
aceste documente, în colaborare cu 
cooperativa agricolă din localitate.

Vă asigurăm, iubite tovarăşe se
cretar general că vom munci neobo
sit pentru ca livada noastră să fie şi 
ma» rodnică, răspunzînd astfel, după 
modestele noastre puteri, grijii per
manente şi neobositei activităţi pe 
care dumneavoastră, fiu devotat al 
poporului român, o desfăşuraţi pen
tru propăşirea şi înflorirea patriei 
noastre socialiste.

(Urmare din pag. I)
costume înflorate specifice, au 

primit cu urale şi ovaţii pe to
varăşul Nicolae Ceauşescu şi to
varăşa Elena Ceauşescu. Expri- 
mînd dragostea lor neţărmurită, 
cooperatorii ogoarelor din jude
ţul Botoşani string cu căldură 
miinile tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu, în timp ce tinere tă- 
rănci o îmbrăţişează pe tovarăşa 
Elena Ceauşescu.

Ţăranii cooperatori sibieni, în 
pitorescul lor port popular, s-au 
grupat plini de emoţie în jurul 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu; 
târând argeşene, îmbrăcate în 
fote şi ii viu colorate şi cu nă
frame ca spuma pe cap, o în
conjoară cu nespusă dragoste 
pe tovarăşa Elena Ceauşescu. 
Fiecare participant trăieşte ne
mărginita cinste şi mîndrie de a 
se şti părtaşul unor asemenea 
momente. Imortalizate în ima
gini, aceste emoţionante întîlniri, 
ilustrînd trăinicia legăturii din
tre partid şi popor, vor repre
zenta mîine, pentru toţi oamenii 
muncii de la sate, pentru gene
raţiile viitoare documente cu 
semnificaţie de epocă.

înainte de a se despărţi de re
prezentanţii judeţului Harghita, 
tovarăşul Nicofae Ceauşescu În
treabă:

— Cu ce vă angajaţi in între
cere?

— Să obţinem primul loc la 
producţia de cartofi şi de car
ne, răspunde tovarăşul Ludovic 
Fazekaş, prim-secretar al Comi
tetului judeţean de partid. Prin 
aplauze puternice, reprezentanţii 
lucrătorilor din agricultura jude
ţului întăresc acest angajament.

Un scurt dialog cu reprezen
tanţii judeţului Caraş-Severin, in 
cadrul căruia tovarăşul Tranda
fir Cocîrlă. prim-secretar al Co
mitetului judeţean de partid, re
levă: La noi este dezvoltată in
dustria, dar ne ocupăm cu răs
pundere şi de aqricuitură. Tn 
mod deosebit, ne-am propus să 
ridicăm pe o treaptă mai înaltă 
zootehnia.

Apreciind aceste preocupări, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu sub
liniază; Să concuraţi pentru ob- ! 

i tinerea unui loc fruntaş şi în în-
■ trecerea din agricultură.

La întrebările mobilizatoare, 
ale tovarăşului Nicolae Ceauşescu, 
primii secretari ai comitetelor i 
judeţene de partid, făcîndu-se i 
ecoul hotărîrii maselor de oa 

'meni ai muncii din agricultură*
, se angajează să desfăşoare in»!
■ trecerea cu si mai mare avînt,

grăşămintelor complexe, granularea 
acestora, asigurarea diversificată a 
nevoilor de insectofungicide şi erbi- 
cide, îmbunătăţirea aprovizionări» cu 
piese de schimb.

8. Analizîndu-se neajunsurile ca
re persistă în domeniul investiţiilor, 
în discuţii a rezultat că unităţile a- 
gricole se vor preocupa îndeaproa
pe de folosirea în întregime a capa
cităţilor existente, gospodărirea mai 
judicioasă a fondurilor repartizate, 
punerea în funcţiune la termenele 
stabilite a obiectivelor şi exploata
rea eficientă a acestora.

9. Preşedinţii şi celelalte cadre din 
cooperativele agricole şi-au exprimat 
satisfacţia şi recunoştinţa faţă de 
conducerea partidului şi statului pen
tru ridicarea nivelului venitului ga
rantat al cooperatorilor, măsură care 
va contribui şi mai mult la genera
lizarea acordului global, la mobiliza
rea cooperatorilor în efectuarea la 
timp a lucrărilor şi creşterea pro
ducţiei agricole.

10. Indicaţiile secretarului general 
al partidului cu privire la respecta
rea disciplinei de plan, realizarea 
însăminţării suprafeţelor prevăzu
te pentru fiecare cultură, a 
efectivelor de animale, a livră
rilor la fondul de stat, întări
rea ordinii în întreaga activitate au 
găsit un larg ecou în rîndul tuturor 
participanţilor, care şi-au exprimat 
hotărîrea fermă de a le traduce în 
viată în fiecare unitate de stat şi 
cooperatistă, de fiecare la locul său 
de muncă.

11. Specialiştii agricoli, celelalte 
cadre oare au lulat cuvîntul conside
ră că măsurile cu privire la creşterea 
răspunderilor consiliilor de condu
cere, a cadrelor tehnice şi economi
ce faţă de stat şi adunarea genera
lă în exercitarea atribuţiilor încre
dinţate, precum şi cele referitoare 
la obligaţiile specialiştilor agricoli 
din unităţile de stat şi cooperatiste 
de a se muta în localităţile în care 
se află unităţile unde lucrează, vor 
contribui la îmbunătăţirea activităţii 
acestora, la participarea lor efectivă 
la viata satului.

12. Cadrele de conducere din coo
perativele agricole şi staţiunile pen
tru mecanizarea agriculturii şi-au 
manifestat hotărirea, de a acţiona cu 
perseverenţă pentru ca, începînd cu 
acest an, secţiile de mecanizare a 
agriculturii, să se integreze, în mod 
organic în activitatea cooperativelor 
agricole, să îndeplinească efectiv ro
lul de sector mecanic al acestora, să 
extindă numărul formaţiilor mixte de 
mecanizatori şi cooperatori care să 
angajeze în acord global producţia 
agricolă din( unităţile respective.

13. tn discuţii au fost scoase In 
evidentă neajunsurile existente în 
activitatea economico-financiară a 
mu'Itor unităţi agricole de stat şi 
cooperatiste, insuficienta preocupare 
pentru reducerea cheltuielilor mate
riale, sporirea producţiei şi a venitu
rilor, ceea ce se reflectă în gradul 
încă scăzut de eficienţă economică. 
Exprimîndu-şi hotărîrea de a lichida

— Tulcea va spori producţia 
de peşte şi va realiza progra
mul de amenajare şi exploatare a 
Deltei.

— Braşovul are posibilităţi să 
realizeze producţii vegetale şi 
animale tot mai mari şi le va 
obţine In acest an.

— Lucrătorii ogoarelor din ju
deţul Bihor concurează pentru 
primul Ioc la producţia de griu 
şi de carne.

— Vrem să sporim îndeosebi 
producţia de cartofi, spun la rîn
dul lor sucevenii.

Asemenea dialoguri vii au loc 
între secretarul general al par
tidului şi reprezentanţii fiecărui 
judeţ, toate relevînd hotărîrea 
unanimă a celor ce muncesc pe 
ogoare de a face din acest an 
anul producţiilor record din a- 
gricultură.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
le doreşte tuturor succes în a- 
ceastă mare întrecere pentru 
progresul agriculturii şi bună
starea celor ce muncesc.

Urările secretarului general al 
partidului găsesc un profund 
ecou în inimile tuturor, care tin 
să asigure că vor face totul pen
tru a fi la înălţimea încrederii 
ce li se acordă, îşi manifestă cu 
entuziasm profunda lor satisfac
ţie, sentimente de gratitudine 
pentru preţuirea ce se aduce 
muncii lor.

Şi acum, iată pe scurt filmul 
desfăşurării lucrărilor din ulti
ma zi a conferinţei.

în primele ore ale dimineţii 
au continuat dezbaterile. în ca
drul lor, tovarăşul Angelo Mi
culescu, ministrul agriculturii, 
industriei alimentare şi apelor, a 
prezentat sinteza principalelor 
probleme şi propuneri rezuliate 
din dezbaterile care au avut loc 
pe secţiuni şi grupe ale Confe
rinţei pe ţară a cadrelor de con
ducere din unităţile agricole de 
stat şi cooperatiste. Au luat cu
vîntul: Nicolae Giosan, preşedin
tele Academiei de Ştiinţe Agri
cole şi Silvice, Aglaia Lupu, pre
şedintele C.A.P. Ruginoasa, ju
deţul Iaşi, Adolf Kristoff, şef 
de fermă la I.A.S. Mediaş, ju
deţul Sibiu, Ana Coman, secre
tar ai Comitetului de partid al 
C.A.P. Variaş, judeţul Timiş, Lu
dovic Fazekaş, prim-secretar al 

[Comitetului judeţean Harghita 
al P.C.R., Alexandru Ogrinja. 
cooperator fruntaş din comuna 

[Drăgâneşti-Vlaşca, judeţul Teleor
man, Onic Mardiros, directorul 
iÎ.A.S. Stupina, judeţul Constan
ta, Francisc Török, preşedintele

C.A.P. Aiud, judeţul Alba, Gheor- 
ghe Stoian, directorul Staţiunii 
centrale de cercetări pentru 
combaterea eroziunii solului Pe- 
rieni, judeţul Vaslui, Constantin 
Dăscălescu, prim-secretar al Co
mitetului judeţean Galati al 
P.C.R., Emil Bălăută, directorul 
general al Direcţiei generale pen
tru agricultură, industrie alimen
tară şi ape-Brăila, Angela Sincu, 
preşedintă a C.A.P. „Únirea"-Co- 
rabia. Valentin Popovici, direc
torul Institutului de cercetări ve
terinare şi biopreparate „Pas
teur“, şi Ion Nica, directorul 
S.M.A, Orleşti, judeţul Vîlcea.

In cuvîntul lor, vorbitorii au 
dat o înaltă apreciere cuvîntării 
de excepţională însemnătate, de 
înaltă tinută ştiinţifică, rostită 
de tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
document care, sintetizînd dru
mul parcurs de agricultura noas
tră în anii socialismului, jalo
nează direcţiile principale meni
te să situeze această importantă 
ramură a economiei naţionale la 
nivelul agriculturii din ţările dez
voltate. Totodată, ei au înfăţişat 
rezultatele bune obţinute în ul
timii ani, ca urmare a înfăptu
irii neabătute a sarcinilor trasa
te de Congresul al X-lea şi Con
ferinţa Naţională ale partidului, 
cu privire la dezvoltarea agri
culturii, au împărtăşit pe larg 
experienţa bogată căpătată in 
ultimii ani, cînd construcţia des
făşurată a socialismului a pus 
şi în fata oamenilor muncii de 
la sate sarcini şi perspective noi, 
deosebite, de mare însemnătate 
şi răspundere.

Aprobînd întru totul politica 
partidului de edificare a socie
tăţii socialiste multilateral dez
voltate, vorbitorii şi-au expri
mat, în acelaşi timp, deplina sa
tisfacţie pentru rezultatele vizi
telor preşedintelui Consiliului de 
Stat în diferite ţări ale lumii, 
subliniind contribuţia de nepre
ţuit adusă de tovarăşul Nicolae 
Ceausescu la creşterea prestigiu
lui României în lume, la solu
ţionarea pe calea tratativelor a 
problemelor majore cu care se 
confruntă astăzi omenirea, !a 
cauza păcii şi colaborării Inter
nationale.

Participanţii la conferinţă auj 
adoptat în unanimitate Statutul) 
Asociaţiei Intercooperatiste, Sta-j 

tutui Consiliilor Intercooperatiste ' 
şi Statutul cooperării ş» asocierii j 
dintre unităţile de stat şi coope-' 
rativele agricole de producţie.] 
Cele trei documente vor fi defi-i

aceste neajunsuri, participanţii au 
apreciat că sínt create posibilităţi, 
în toate unităţile, pentru folosirea cu 
chibzuinţă a mijloacelor materiale, 
financiare şi a forţei de muncă pen
tru asigurarea unei corelaţii cores
punzătoare între producţie, venituri 
şi cheltuieli

14. Un loc însemnat în cadrul dis
cuţiilor l-a ocupat dezbaterea proiec
telor de statut, apreciindu-se că a- 
cestea asigură un cadru organizato
ric corespunzător promovării pro
gresului tehnic, creşterii producţiei 
şi eficienţei economice în agricultu
ră. S-a subliniat că prin noile regle
mentări se definesc cu claritate rolul 
şi atribuţiile consiliului intercoope- 
ratist, modul de organizare a asocia
ţiilor intercooperatiste, în condiţiile 
consolidării economice şi organizato
rice a fiecărei cooperative agricole, 
ale respectării consecvente a demo
craţiei cooperatiste. S-a apreciat că 
prin extinderea acţiunilor de coope
rare şi asociere dintre unităţile de 
stat şi cooperativele agricole se a- 
sigură folosirea mai deplină a expe
rienţei înaintate, a potenţialului ma
terial şi uman de care dispun aceste 
unităţi.

în dezbateri au fost făcute şi alte 
propuneri, precum ş» observaţii criti
ce referitoare atît la activitatea din 
unităţile agricole, cît şi la cea des
făşurată de organele centrale şi ju
deţene. Toate propunerile făcute vor 
fi examinate, cu multă atenţie, în 
vederea găsirii celor mai corespun
zătoare soluţii de rezolvare, ceea ce 
va asigura îmbunătăţirea întregii ac
tivităţi a unităţilor agricole de stat 
şi cooperatiste, pentru a sprijini e- 
fortul tuturor lucrătorilor din agri
cultură, în realizarea şi depăşirea 
sarcinilor de plan. /

Vă rog, tovarăşe secretar ge
neral, să-mi permiteţi să fo
losesc acest prilej pentru a vă 
mulţumi din inimă dumneavoas
tră, conducerii de partid şi de stat, 
pentru îndrumarea, sprijinul şi a- 
jutorul permanent şi neprecupeţit a- 
cordat agriculturii în vederea înde
pliniri» sarcinilor stabilite de Con
gresul al X-lea şi Conferinţa Naţio
nală ale partidului. Sîntem conştienţi 
că avem încă multe de făcut pentru, 
a îmbunătăţi activitatea şl a răs
punde întru totul cerinţelor mart ce 
stau azi în fata unităţilor noastre 
agricole socialiste.

Din e x p u n e re a  d u m n ea v o as tră ,
din dezbaterile ce au avut loc, 
am desprins numeroase conclu
zii şi învăţăminte pentru munca 
noastră, a celor oare lucrează in 
minister, la judeţe şi în unităţile a- 
gricole de producţie. Convins fiind 
că exprim hotărîrea fermă a specia
liştilor din agricultură, a tuturor ce
lor ce lucrează pe ogoarele patriei, 
vom face totul pentru a îndeplini cu 
răspundere şi în mod exemplar, aşa 
cum ne cereţi dumneavoastră, sar
cinile încredinţate, aducînd o con
tribuţie tot mai însemnată la dez
voltarea agriculturii, a întregii noas
tre economii nationale.

nitivate în spiritul propunerilor 
făcute, urmînd ca pe baza lor 
să se treacă încă din luna mar
tie la organizarea întregii acti
vităţi.

A fost, de asemenea, adoptată 
chemarea Conferinţei pe tară a 
cadrelor de conducere din agri
cultură.

In aplauzele şi uralele parti
cipanţilor în încheierea lucrări
lor conferinţei a luat cuvîntul 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, se
cretar general al Partidului Co
munist Român. In repetate rîn- 
duri, participanţii la conferinţă au 
salutat cu ovaţii cuvîntarea to
varăşului Nicolae Ceauşescu, 
dînd expresie adeziunii lor de
pline Ia programul stabilit de 
conducerea partidului pentru 
dezvoltarea tn continuare a a- 
griculturii româneşti. Chemarea 
adresată de secretarul general 
al partidului de a întări continuu 
unitatea dintre muncitori, ţărani 
şi intelectuali, dintre toţi oame
nii muncii, fără deosebire de 
naţionalitate, de a face totul ca 
naţiunea noastră să obţină suc
cese tot mai mari în propăşirea 
României, să-şi aducă o contri
buţie tot mai mare la cauza so
cialismului, păcii şi colaborării 
între popoare este salutată cu o 
furtună de aplauze, cu vibrante 
şi îndelungi ovaţii, într-o im
presionantă aprobare. Urările a- 
dresate de tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu clasei muncitoare, ţă
rănimii noastre, tuturor oameni
lor muncii, de a obţine, in 
strînsă alianţă, noi şi tot mai 
mari succese în toate domeniile 
de activitate, pentru înflorirea 
României socialiste, găsesc in 
inimile tuturor profunda rezo
nantă a mîndriei de a fi parti
cipant activ la opera de edifi
care a societăţii socialiste pe pă- 
mîntul patriei noastre dragi.

La ieşirea din marea sală a 
Pavilionului, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, tovarăşa Elena 
Ceauşescu, ceilalţi conducători de 
partid şi de stat sínt conduşi, 
într-o atmosferă de puternic en
tuziasm, de miile de partici
panţi. Toţi cei prezenţi ovatio* 

I nează puternic, se scandează 
I neîntrerupt numele 1 secretarului 
Igeneral al partidului. Tovarăşul 
(Nicolae Ceauşescu răspunde cu 
1 căldură mulţimii, întreagă aceas- 
i tă manifestare ilustrînd in mo- 
Í dul cel mai grăitor unitatea ele 
! nezdruncinat dintre partid şi 
j popor.

(Agerpiss)
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fruntaşilor le stă  bine c u . . .  
eforturile pentru autodepăşire
Colectivul fermei avicole nr. 2 

Cisnădie, apartfnînd I.A.S. ..Avi
cola* Sibiu, realizează an de an 
producţii foarte bune.

Pe această temă am adresat 
cîteva întrebări med. vet. N. Fră- 
ţllă, şeful acestei ferme:

— tn primii doi ani ai ac
tualului cincinal colectivul 
fermei din subordinea dv. a 
obţinut rezultate meritorii. Ce 
puteţi spune despre activita
tea anului 1973?

— Ne-am păstrat doar... tra
diţia de a depăşi prevederile. Am 
reuşit să obţinem un beneficiu 
de 2,5 milioane lei, ceea ce re
prezintă aproape 300 la sută fată 
de plan.

— Care este secretul aces
tui succes?

— Nu este un secret propriu- 
zis. Ne-am străduit doar ca prin 
perfecţionarea tehnologiei de 
creştere şi exploatare a găinilor 
să obţinem mărirea numărului 
mediu de ouă pe cap de pasăre, 
în statia de incubaţie am rea
lizat un număr suplimentar Vie 
pui, din care o parte i-am cres
cut tot noi pentru piaţa judeţu
lui Sibiu. Dar toate acestea au 
rămas acum amintiri plăcute. 
Sarcinile de plan pentru 1974

sínt mari şi avem alte probleme 
de soluţionat. Tradiţia pe care 
noi ne-am creat-o ne obligă să gtn- 
dim permanent la mijloacele de 
sporire a producţiei.

Sintern foarte bucuroşi că în 
curînd spaţiile de producţie vor 
fi suplimentate prin darea în fo
losinţă a două hale noi, de cons
trucţie modernă. Întrucît pînă 
acum am avut doar construcţii 
şi utilaje depăşite de nivelul 
tehnicii avicole din tară, sîntem 
convinşi că vom avea rezultate 
şi mai bune.

— Ce surprize pregătiţi pu
blicului consumator?

— Vrem să oferim cantităţi 
sporite, într-o gamă cît mai va
riată, de sortimente cu specific 
avicol. Am experimentat creşte
rea unor noi specii de păsări în 
condiţii de tip industrial. în ur
ma rezultatelor obţinute, ne-am 
oprit atenţia asupra prepeliţelor 
şi curcilor. Probabil în cursul 
acestui prim trimestru vom reuşi, 
in colaborare cu specialiştii res
taurantului „împăratul Romani
lor", să prezentăm publicului 
cîteva noutăţi concrete.

Interviu realizat de 
A. FRÄTEANU

Recent, la fabrica „7 Noiembrie" din 
de 142 maşini de tricotat ciorapi cu 
şi spaţioasă hală de producţie, de un

Sibiu, au intrat in funcţiune un număr 
cilindru şi disc, amplasate intr-o nouă 
de vă redăm imaginea de faţă

In întreprinderile agricole de stat se lucrează 
intens la semănatul culturilor din prima urgenţă

Profitînd de timpul prielnic, 
lucrătorii din întreprinderile 
agricole de stat ale judeţului 
nostru şi-au mobilizat forţele 
şi mijloacele la pregătirea so
lului şi însămînţarea culturi
lor din prima urgenţă. Punctăm 
cîteva din realizările la zi.

■  pin a  In  prezent lucrato
rii DE LA I.A.S. ŞURA MICA au 
lnsăminţat borceagul şi orzoaica pe 
152 hectare. Zilnic sínt în lucru, zece 
grape cu discuri la pregătirea tere
nului, iar la semănat — patru ma
şini S.U.29.

Kf LUCRĂTORII DE LA I.A.S. 
DEALUL OCNEI au însămînţat mă
zărichea pentru sămînţă pe 40 hecta
re şi borceagul pe 35 hectare. Şi în 
această unitate se acordă o atenţie 
sporită utilizării mijloacelor mecani
ce la întreaga lor capacitate.

B  LA I.A.S. AXENTE SEVER au 
fost însămînţate culturile pentru 
plante de nutreţ pe 70 hectare. Pen
tru a se obţine în acest an o pro
ducţie sporită de orzoaică şi bor- 
ceag, suprafeţe însămînţate cu aces
te culturi au fost fertilizate cu im
portante canităţi de îngrăşăminte 
chimice şi' naturale, iar prin lucrări
le de disec,' şi grăpat, s-a asigurat 
un bun pat germinativ.

B  ÎN CADRUL I.A.S. SIB1U-CIS- 
NÄDIE, primii care au început însă- 
mînţările de primăvară au fost lu
crătorii fermei nr. 1, condusă de ing. 
Verdeaţă Constantin. Aici. a fost în- 
sămînţată mazărea de grădină pe 45 
hectare.

B  SEMĂNATUL CULTURILOR

DIN PRIMA URGENŢA A ÎNCEPUT 
ŞI LA I.A.S. AGNITA. De exemplu, 
la ferma din Marpod, a fost însă- 
mînţată orzoaica pe o suprafaţă de 
30 hectare. Şi la ferma din Coveş se 
lucra ieri la semănatul borceagului, 
iar în fermele Metiş, Săraturi şi No- 
crich-vaci forţele erau antrenate la 
pregătirea solului.

„Femina“ club
Joi seara, în prezenta unei 

asistenţe numeroase, a avut loc 
constituirea clubului „Femina“ 
al Casei de cultură a sindicate
lor din Sibiu.

După cuvîntul de deschidere a 
şedinţei de constituire, rostit de 
tovarăşa Viorica Guşu, pre
şedinta Consiliului judeţean a! 
femeilor, a fost ales consiliul de 
conducere al clubului şi adop
tat programul de activitate. în 
funcţia de preşedintă a fost a- 
leasă tovarăşa Ana Vasilescu, 
profesoară pensionară.

în continuarea programului 
actorul Costel Răduiescu, pre
şedintele de onoare al Casei de 
cultură a salutat înfiinţarea a- 
cestui club, urînd succes în ac
tivitatea lor tuturor femeilor ca
re vor păşi pragul acestui lăcaş 
de cultură.

în încheierea programului pri
mei seri de activitate, elevii Li
ceului pedagogic au susţinut în 
faţa asistentei un interesant pro
gram artistic.

N. I. S.
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D I A L O G  C U  C I T I T O R I I
PE TEME JURID

•  Primind precizarea nr. 
25897/1974 a Ministerului Mun
cii, vă putem da răspunsul soli
citat, tovarăşe Nicolae Popa (Si
biu). Iată ce ne spune aceasta: 
„în legătură cu stabilirea salari
ilor tarifare de încadrare ale an
gajaţilor, care sínt încadraţi ul
terior în aceeaşi unitate sau în 
alte unităţi pe aceeaşi funcţie 
pe care au ocupat-o la aplica
rea decretelor de organizare a 
unităţilor, sau alta echivalentă 
în baza prevederilor art. 18 din 
H.C.M./1968, de comun acord cu 
Consiliul Central al U.G.S.R., a- 
vizăm favorabil ca acestor sala
riaţi conducerea unităţilor să le 
poată acorda un număr de gra

daţii, fără ca prin aceasta să se 
depăşească salariul tarifar avut 
Ia funcţia ocupată anterior orga
nizării unităţilor".

•  Pentru lunile lucrate în 1973 
(6 luni) şi o lună în 1974, uni
tatea este obligată să vă acorde 
compensarea în bani a concediu
lui de odihnă neefectuat, (con
form art. 19 din Legea 26/1967), 
deoarece acordarea concediului 
de odihnă în natură se planifi
că şi se dă numai după o ve
chime de 11 luni. Iată răspunsul 
ce-1 aşteptaţi, stimată tovarăşă 
Maria Rusu (Copşa Mică). »

C. CAIUS
consilier juridic

Din activitatea 
comisiilor de femei

e  Comisia de femei din cadrul în
treprinderii „Textila* Cisnădie a or
ganizat un ciclu de conferinţe edu
cative avînd ca temei „Rolul femeii 
salariate in viaţa socială a ţării”, 
„Disciplina socialistă — disciplină 
liber consimţită", „Rolul mamei în 
familie", „Cum ne educăm copiii"

Expunerile sínt prezentate pe 
schimburi, de prof. Elena Vurpărea-

9  In colaborare cu cabinetul me
dical al întreprinderii „Textila“, co
misia de femei şi organizaţia U.T.C. 
organizează periodic in căminele de 
fete şi băieţi conferinţe pe teme i- 
gienico-sanitare şi gospodăreşti.

Utilitatea lor este demonstrată şi 
de aspectul din ce în ce mai îngri
jit al coridoarelor, camerelor, scări
lor etc

•  La întreprinderea sibiană „Li
bertatea". comisia de femei, în cola
borare cu comitetul de Cruce Roşie, 
a organizat un concurs în ideea în
treţinerii căminelor de nefamilişti în 
cele mai bune condiţii.

La această competiţie originală, 
desfăşurată sub emblema: „Cea mai. 
îngrijită cameră" vor participa toţi 
locatarii căminelor. Tinerele fete au

organizat şezători, pentru realizarea 
unor obiecte decorative deosebit de
reuşite.

V. ŞERB

De această dată accentuăm asupra 
sarcinilor ce le au unităţile cu privi
re la aplicarea art. 17 din lege, care 
prevede că acestea sínt obligate *ă 
introducă — pe baza unor criterii 
ştiinţifice — sistemul de apreciere 
anuală a personalului tehnic, econo
mic, de altă specialitate şi adminis
trativ. Aprecierea trebuie să reflec
te în mod sintetic activitatea desfă
şurată de salariat în perioada unui 
an calendaristic, trebuie să aibă în 
vedere rezulţatele obţinute în înde
plinirea sarcinilor de serviciu, nive
lul pregătirii profesionale si de cul
tură generală, preocuparea pentru 
îmbogăţirea cunoştinţelor, calităţile 
personale; trebuie să reiasă ce pre
ocupare a manifestat angajatul faţă 
de bunul mers al unităţii, grija pen
tru apărarea proprietăţii socialiste, 
pentru aplicarea corectă a legilor şi 
păstrarea teere tu lui de stat. în a- 
precîere se va arăta comportarea sa
lariatului în cadrul colectivului, de 
muncă. în familie şi in societate cît 
şi participarea lui la activitatea ob
ştească, atitudinea manifestată faţă 
de interesele generale ale patriei.

Aprecierile vor conţine un califi
cativ în raport cu modul în care fie
care persoană -corespunde cerinţelor 
postului pe care îl ocupă („foarte 
bun". „bun“, „satisfăcător" sau 
„slab").

In timpul unui antrenament de car
turi la Casa pionierilor din Sibiu, 
al cărei echipaj va lua parte la un 

apropiat concurs
Foto ; FRED NUSS

Aprecierile şi calificativele se a- 
cordă de colectivul prevăzut de art. 
19 din lege, stabilit de organul co
lectiv de conducere din unităţi, la 
propunerea şefului compartimentului 
de muncă respectiv. Aprecierea şi

note
Stradă sau groapă 

de gunoaie?
„Strada Hipodromului", după 

cum o arată şi numele, se află 
în imediata vecinătate a cartie
rului de blocuri cu acelaşi nume 
din municipiul Sibiu. Dintre cei 
doi termeni, cel care ni se pare 
impropriu este acela de „stra
dă“. Pentru că aici avem de-a 
face mai degrabă cu un maidan 
sau cu o groapă de gunoaie, de
cit cu o stradă în adevărata ac
cepţiune a cuvîntului. Fără tro
tuar, plină de moloz şi de cele 
mai curioase „rebuturi" menaje
re şi nemenajere. Cînd plouă, 
aici ia naştere un adevărat 
smirc, prin care rar se încumetă 
cineva să treacă per pedes.

Vine primăvara, o să dea col
ţul ierbii, iar pe „Strada Hipo
dromului" este mereu... toamnă 
noroioasă. Ce-ar fi dacă cetăţe
nii care locuiesc aici, împreună 
cu I.J.G.C.L. ar asana acest mai
dan, transformîndu-1 într-o stra
dă adevărată?

Greşeaia
recunoscută

...e s te  pe jumătate iertată, 
spune o veche vorbă româ
nească. Cetăţeanul Ilie Bulac din 
Sibiu, str. Dulgherilor nr. 3 este 
nemulţumit de felul cum a fost 
tratat de către cei de la secţia 
gaze a I.J.G.C.L. Şi pe bună 
dreptate: „în noiembrie 1973
mi-a fost instalat un contor nou. 
în decembrie am plătit conform 
consumului, pentru ca în ianua
rie să mă trezesc că mi se ia 
din nou „numărătoarea" de la 
capăt (0002), cînd de fapt ea ar 
ft trebuit c«n4înuată de le 4373-1. 
Am fost şi am stat de vorbă cu 
tovarăşii Toma şi Stoichită, dar 
dînşii încearcă să mă încurce 
pe mine în loc să descurce gre
şeala comisă de un salariat de-al 
dinşilor. Nu sínt zgîrcit, dar 
vreau să plătesc atît cît am con
sumat. Nici mal mult nici mai 
puţin“.

Omul speră totuşi că lucrurile 
se vor rezolva. Noi? Sîntem si
gurii

Un mic şi doi 
castraveţi 1

Un meniu de toată.. .  curiozi
tatea la „împăratul Romanilor". 
Lingă tradiţionalii mici, în loc 
de tradiţionalul muştar, clientul 
este obligat să consume deloc 
tradiţionalii — în acest... con
text — castraveciori muraţi. Să 
zicem că şi aşa merge, nu ne-am 
fi sesizat, dacă explicaţia ospă
tarului n-ar fi bătut toate recor
durile In materie de absurdita
te: „Avem muştar, dar numai Ia 
borcan şi cred că nu v-ar con
veni să-i plătiţi tot conţinutul 
doar pentru doi mici!?!"

Totul pare o glumă de prost 
gust însă cu adevărat astfel s-au 
petrecut lucrurile, la braseria 
restaurantului mai sus amintit, 
în ziua de 27 februarie a.c.

Mai este nevoie oare să adău
găm că „împăratul Romanilor" 
este local de prima categorie. 
N-am vrea ca cineva să tragă 
concluzia că-i de prima catego
rie doar la preţuri...

S. IONESCU

Două angajamente, un singur 
d e z id e ra t— conlucrarea p e r fe c t  
sincron izată  intre constructori, 

beneficiari ş i  furn izorii de u tilaje !
B e n e fic ia r ii — sp rijin  p erm a n en t
C onstructorii — co n c e n tr a r e a  e îo r tu r iio r  pe o b ie c tiv e  
F u rn izo r ii — so lic itu d in e  şi o p e r a t iv ita te  (aviz „ In d e p e n d en te i“ !}

Despre importanţa, amploarea şi 
complexitatea sarcinilpr din investi
ţii în acest an la híveiül judeţului 
nostru am scris cu cîteva prilejuri, 
detaliat. Anunţind din primele rîn- 
duri intenţia noastră de a schimba, 
începînd cu acest articol, „capul de 
compas“ al investigaţiilor intr-un 
domeniu al cărui bilanţ va inrîuri 
hotărîtor bilanţul economic general 
al judeţului, vom sublinia doar, din 
nou, necesitatea unei mobilizări de
pline, permanent dirijate a eforturi
lor constructorilor, beneficiarilor şi 
furnizorilor de utilaje, imperativul 
conlucrării armonioase, în vorbe şi 
fapte, a celor trei 'factori pe fiecare 
şantier, la fiecare nou obiectiv eco
nomic. Ni s-ar putea reproşa că nu 
am spus nimic nou, că sincronizarea 
de care relatam a fost, rămîne şi va 
mai constitui încă „cheia" către o 
rezolvare operativă, în condiţiile u- 
nor eforturi judicios distribuite a 
tuturor sarcinilor din domeniul con
strucţiilor industriale. Lucru incon
testabil adevărat, dar, dacă îi reamin
tim o facem pentru că, cel puţin în 
oazul celor două unităţi sibiene, 
conlucrarea poate avea implicaţii 
extrem de fericite, sau îngrijorător 
de nefavorabile, după lărgimea dia
pazonului pe care se va desfăşura, 
după sinceritatea şi bunele intenţii 
care vor anima toate forţele implica
te în realizarea în avans a celor 
două obiective. Pentru că este vorba 
de punerea in funcţiune în avans —• 
şi aici- atingem de fapt tema propriu- 
zisă a investigaţiilor de azi — a 
turnătoriei „Balanţa" şi a primei 
deschideri din nona hală industrială 
a întreprinderii mecanice. în cazul 
ambelor obiective, adunările genera
le ale salariaţilor din cele două uni
tăţi au apreciat că sínt condiţii favo
rabile grăbirii punerilor in funcţiune 
cu şase luni (deci, la 30 iunie a.c.) 
şi au adoptat măsurile necesare 
creşterii contribuţiei lor la atinge
rea acestui obiectiv (montaj, instala
ţii, maşini prin autodotare etc.).

Din punctul de vedere al între
prinderilor, iniţiativa aceasta este 
salutară şi perfect justificată. Şi 
„Balanţa", şi întreprinderea mecanică 
au de realizat creşteri foarte maxi 
ale volumului producţiei în acest 
an, creşteri care nu se vor putea 
obţine doar în vechile spaţii pro
ductive. Pentru amîndouă deci un 
avans la noile capacităţi ar avea va
loarea unui balon de oxigen, hotăiînd 
in ultimă..instanţă îndeplinirea «au 
netndeplinirea prevederilor planului 
anual. La „Balanţa" problemele sínt 
chiar mai stringente, ţinînd seama 
de faptul că turnătoria va influenţa 
bunul mers al întregii secţii de ele
mente hidropneumatice care deocam
dată îşi procură corpurile intr-un 
mod adesea neritmic, cu cheltuieli 
suplimentare de la Cluj sau Braşov.

Beneficiarii au aşadar nevoie de 
cele două capacităţi la 30 iunie! în 
acest scop ei şi-au întocmit singuri 
graficele de lucrări şi, pe baza lor, 
au afirmat răspicat: se pot termina 
lucrările în avans! Ce ecou a avut 
această hotărîre printre constructorii 
şi furnizorii de utilaje? Să vedem . . .

. . .  La turnătoria „Balanţei", care 
se anunţă a fi cea mai modernă uni
tate de acest fel din judeţ, zilele 
trecute a avut loc întîlnirea factori
lor responsabili într-o şedinţă de

comandament. Nu intenţionăm să 
redăm aici o fotografie fidelă a 
„meandrelor“ discuţiilor, a detaliilor 
tehnice sau constructive ce s-au a- 
nalizat in răstimp de vreo două ore, 
pentru că aceasta ar prezenta an 
minim interes pentru cititor. Ne vom 
opri doar asupra poziţiilor ce s-au 
conturat în legătură cu grăbirea lu
crărilor la acest obiectiv.

Punctul de vedere ai constructori
lor l-am solicitat inginerului sef al 
Grupului de şantiere industriale, E- 
mi! Drîmbăreanu:

„Faţă de stadiul fizic al lucrărilor 
din turnătorie apreciem că e posibil 
de atins termenul solicitat de be
neficiar. Front de lucru avem, forţe

La „Balanţa“ şi 
Întreprinderea 

mecanică Sibiu
de asemenea, trebuie doar să dis
cutăm şi să ne acordăm şi cu sub- 
antreprenorui (n.n. — Şantierul de 
izolaţii)".

Aşadar, constructorii s-ar părea 
că nu au obiecţii, confirmînd de fapt 
o părere unanim împărtăşită. „Tri
miterea" ia subantre.prenor s-a dove
dit însă a fi o eschivare dibace întru- 
cît ulterior aveam să constatăm că o- 
biecţiile cele mai consistente ia 
graficul „Balanţei" le aveau izola
torii, amînînd aproape fiecare ter
men cu o lună-dotfă. Oricum, diver
genţele nu sínt insolubile, cu un e- 
fort suplimentar, cu un surplus de 
receptivitate şi solicitudine fiind po
sibilă înlăturarea lor neîntîrziată.

Centrul de greutate al dificultăţilor 
trebuie însă căutat in altă parte şi 
dacă el astăzi abia se poate sesiza, 
nu peste multă vreme va da proba
bil multă bătaie de cap pe şantier. 
Pe scurt, problema nr. 1 este achizi
ţionarea şi montajul utilajelor. „Ba
lanţa" şi-a prevăzut un plan special 
de autoutilărl pentru turnătorie, in 
cea mai, mare parte finalizat. Două 
utilaje de bază — cuptorul de topit 
şi-euptor-ul de uscat nisip- —„ambele 
contractate cu „Independenţa", nu 
au sosiţ însă, deşi promisiunile bine
cunoscutei unităţi sibiene indicau 
ultima zi a lunii februarie. Conse
cinţa? Ambele echipe de montaj (a 
beneficiarului şi a furnizorului) se 
află în prezent în . . .  gol de lucru, 
întreaga linie tehnologică stagnind 
din cauza acestor utilaje. Ce per
spective se întrevăd, ţinind seama 
de faptul că punerea în funcţiune la 
30 iunie a turnătoriei, este condiţio
nată de începerea probelor cel 
puţin la 1 aprijie? Specialiştii „Inde
pendentei“ pretind că recordul pro
priu în montajul unui cuptor de to
pit este de 45 de zile. Or, cuptorul 
pentru noua turnătorie nici nu a so
sit Încă! Perspectivele sínt, In aces
te circumstanţe, foarte puţin tranda
firii . . .

Ne exprimăm însă credinţa fermă 
că oamenii „Independenţei" care au 
stabilit şi bătut zeci de recorduri în 
producţie, vor găsi şi de această dată

»a*
resursele necesare pentru respecta
rea unui cuvînt dat. Este o sarcină 
de prim ordin pentru fiecare comu
nist al uzinei, o sarcină impusă da 
renumele acesteia, ca toate utilaje
le contractate să pocnească neîntîr*f 
ziat către şantierui celei mai tinere 
platforme industriale sibiene! Pe plan, 
local s-au putut rezolva în timp pro-i 
bleme şi mai complicate decit a-? 
ceasta aşa incit nu ne îndoim că şl 
în acest caz se va putea vorbi de 
o colaborare optimă.

O situaţie oarecum deosebită exis
tă pe şantierul noii hale a între
prinderii mecanice. Aici, dorinţa be
neficiarului de a devansa termenul 
de punere în funcţiune a uneia di» 
cele patru deschideri, propunere for
mulată încă de anul trecut, reînnoi
tă în ultima adunare generală « 
oamenilor muncii şi eşafodată pe un 
grafic detaliat de lucru nu a primii 
un răspuns pozitiv din partea con
structorului. Refuzul acestuia de a sei 
angaja are ca urmare creşterea sto«| 
cuiui de utilaje ia beneficiar, întîr-j 
zieri în asigurarea unui front de iu»* 
oru echipei de montaj, o dispersia 
pronunţată a forţelor pe şantier.

Intr-o convorbire telefonică de „ul
tima oră", directorul Grupului d« 
şantiere industriale, ing. Va,sile Vlahi 
ne confirma imposibilitatea, după o* 
pinia sa obiectivă a însuşirii acesv 
tei propuneri, faptul că ea ar presu«  ̂
pune „o redistribuire a efectivele*) 
de muncitori calificaţi, creindu-s«| 
dificultăţi la alte obiective cu terme**/ 
ne apropiate de punere !n hmcţh** 
ne".

Opinia noastră este că, dat filn4 
stadiul actual al lucrării, faptul c#s 
deschiderea respectivă este complet, 
separată de hală, se poate raiateria»| 
liza angajamentul fără forţă de mnmj, 
că suplimentară, doar în condiţiilsL 
unui sprijin susţinut din partea be
neficiarului şi a concentrării efecti
velor pe deschiderea cu pricina. In# 
discutabil, apropiata reluare a dialo-f 

. gului constructor-beneficiar in ca-, 
dru'l demult anunţatelor şedinţe r!<*' 
comandament pe acest şantier, v* 
contribui la apropierea punctelor da 
vedere, la găsirea unor modalităţi 
de colaborare de ambele părţi e-j 
vantajoase. Este de dorit ca ace,ţ 
lucru să se intîmple cit mai curind 
posibil. . .

In loc de concluzie: cele două e* 
biective analizate dispun realmente 
de posibilitatea terminăriii lor ir» 
avans. Materializată, această posîbi*, 
lifcate ar echivala cu producţii su*̂  
pliimentare în valoare de multe m i 
lioane de lei, garaatînd realizare« 
planului anual de producţie a două 
din cele mai mari unităţi industria«' 
le din municipiul şi judeţul nostru^ 
Pentru aceasta nici un efort nu esi*' 
prea mare, nici o şansă nu trebuia 
ignorată, nici o zi prielnică de lu
cru nu trebuie risipită pe „altarul* 
tergiversărilor sau int ermin abilele i 
discuţii In contradictoriu.

Responsabilitate, disciplină, o per« 
feotă sincronizare a activităţii — ia
tă condiţiile unei reuşite depline pe 
cele două şantiere. Nu ne îndoim c8 
ele vor fi înţelese şi tratate cu toa
tă seriozitatea.

EMIL DAVID

0 stea dintr-o constelaţie

Dar să vedem cum s-.au aplicat a- 
ceste prevederi în unele unităţi din 
judeţul nostru, verificate la sfîrşitul 
anului 1973 şi începutul acestui an. 
Trebuie să arătăm că dacă unităţile 
au constituit colectivele de apre-

La. fabrica de confecţii „Steaua ro
şie" din Sibiu forţa dinamică a pro
ducţiei o constituie femeile, acestea 
reprezentînd peste două treimi din 
totalul salariaţilor. Proporţia se păs
trează şi atunci cînd este vorba rie 
rezultatele care le situează în frun
tea întrecerii socialiste.

„Din marele număr de fruntaşe 
permanente, nu e uşor de precizat 
care este cea mai bună — îşi dă pă
rerea preşedinta sindicatului, Aurelia 
Roşu, — pentru că evidenţele noas-

derea mecanică Mîrşa se acordă ca
lificativul „foarte bun", deşi colec
tivul precizează că persoana respec
tivă „nu se impune suficient in pro
ducţie" sau acordă calificativul 
„bun" şi completează apoi „incon-

In atenţia conducerilor unităţilor
ăpt

Despre normele de încadrare şi 
promovare în muncă a personalului(ll)
calificativul se aduc la cunoştinţa 
celui in cauză in cadrul colectivului 
din care acesta face parte. Cei ne
mulţumiţi pol face contestaţie la 
organul colectiv de conducere al u- 
nitătii în termen de 15 zile de la 
luarea Ia cunoştinţă, iar soluţionarea 
acestora se va face în cel mult 30 
de zile de la data prezentării.

cieri prevăzute de lege, acestea şi-au 
desfăşurat activitatea în unele unităţi 
cu o nuanţă de subiectivism, cu o 
oarecare superficialitate şi nu şi-au 
îndeplinit cu simt de răspundere 
sarcina încredinţată.

Pentru argumentarea afirmaţiei de 
mai sus, vom exemplifica cîteva as
pecte constatate. Astfel, Ia întreprin-

stant !n lucru". La I.M.M.N. Copşa 
Mică, „8 Mai* Mediaş, I.C.M.J. Si
biu şi aitele, colectivul respectiv n-a 
făcut aprecierile tn toate cazurile, 
iar la alte unităţi n-au fost constitui
te aceste colective, cum este cazul 
la I.A.S. Ruja, S.M.A. Arpaşu de Jos, 
S.M.A. Miercurea şi altele, ca să nu

tre nu reflectă decit rezultatele can
titative şi calitative şi care nu le 
reprezintă sub toate aspectele".

După ce a privit registrul fruntaşi
lor întrecerii socialiste, tovarăşa Du
mitra Barbu, secretara organizaţiei 
de partid conchide: „Mă gîndesc la 
Maria Ivan, muncitoare croitoreasă 
în secţia de confecţionat pantaloni, 
care pe lingă rezultatele bune în 
producţie, desfăşoară o activitate de 
referinţă în orientarea şl perfecţio
narea profesională a tinerelor cadre

mai vorbim de unităţile aparţinătoa
re U.J.C-A.P.

S-au constatat unele situaţii care 
trebuie să atenţioneze conducerile u- 
nităţilor. La întreprinderea „Tîrnava" 
Mediaş, după ce în lunile februarie- 
martie 1973, li s-au adus la cunoştin
ţă calificativul şi respectiv salariaţii 
au semnat de luare la cunoştinţă, 
colectivul de aprecieri, făcînd o a- 
naliză în luna noiembrie 1973, a 
schimbat 41 de calificative, din care 
în 11 cazuri s-a acordat calificativul 
„satisfăcător" din „foarte bun", iar 
aceste schimbări nu s-au mai adus 
la cunoştinţa celor în cauză!?

înainte de a încheia, atenţionăm 
asupra prevederilor art. 71 din lege: 
„Conducerile ministerelor, conduce
rile întreprinderilor şi ale unităţi
lor . . .  răspund de aplicarea întocmai 
a prevederilor prezentei legi, orga
nizează controlul permanent şt iau 
măsurile necesare pentru respectarea 
reglementărilor privind modul de 
încadrare şi promovare a personalu
lui in aparatul propriu şi unităţile 
subordonate". Apoi, încălcarea aces
tor reglementări „se sancţionează 
disciplinar sau penal, dună caz, con- 
lorm dispoziţiunilor legale“.

C. CONSTANTINFSCU
şeful Oficiului raporturi de muncă 

al D.P.M.O.S. a judeţului Sibiu

ir m m m m

venite de la şcolile profesionale. 
Ştiţi, tinerele fete vin de la acest» 
şcoli cu entuziasmul caracteristic ti
neretului şi cu nu mai puţin lăuda
bila dorinţă de a se realiza, dar de 
abia aici, în contact nemijlocit cu 
munca concretă şi în confruntare cu 
greutăţile specifice, pătrund mai a- 
dînc în tainele meseriei. Comunista 
Maria Ivan, cu o experienţă de peste 
două decenii tn producţie este de 
un nepreţuit folos atît tinerelor lete 
pe care le introduce tn culisele şt 
subtilităţile profesiei, cit şi unităţii 
noastre care are nevoie de cadre cit 
mal bine calificate, capabile să-i ri
dice şi mai sus prestigiul ds care se 
bucură In rlndurile beneficiarilor săi 
interni şi externi. Maria Ivan nn nu
mai că nu-şi precupeţeşte experien
ţa profesională că şi-o dăruie cu ge
nerozitate părintească tinerelor sale 
colege. Printre tinerele iete care îi 
poartă recunoştinţă şi stimă aleasă 
se numără Rodica Alexe, Maria Chel- 
ber şi multe altele. Acestea se dato- 
resc in mare măsură banelor cunoş
tinţe profesionale şt generozităţii 
Marie! Ivan".

Astfel ne-« fost pseaanitatä Mari« 
Ivan, cea pe care pentru raultlplele-f 
atribute, o considerăm o stea da pri
mă dimensiune in constelaţia de ste
le de Ia fabrica de confecţii „Steaua 
roşie“ din Sibiu.

Aflăm, de asemenea, e& Maria I- 
van, membră în biroul organizaţiei 
de bază nr. 4 desfăşoară o mulţi la-, 
terală şi eficientă ectivitaite socialii, 
şi politică fiind prezentă peste totf 
acolo unde se cere entuziasm patrio
tic şi angajare concretă. întreprin
derea reclădită din temelii In ultimii 
zece anî, fiind tn continuă extindere 
şi dezvoltare, apelează uneori la e- 
fortul voluntar a! colectivului da 
salariaţi. Maria Ivan răspunde întot
deauna printr-o participare exempla
ră. fiind un model de comportară 
comunistă, un dinamizator al harni
cului colectiv de muncă din care face 
parte.

O OINĂ SĂLAJ AND
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Vizita oficiala de prietenie 
a tovarăşului Ion Gheorghe 

Maurer în R. P. Ungara
Budapest» 1 (Agerpres). — Cores

pondentă de la Mircea lonescu şl 
Aurei Pop: Programul vizitei ofi
ciale de prietenie pe care o între
prinde în. R.P. Ungară tovarăşul Ton 
Gheorghe Maurer preşedintele Con
siliului de Miniştri al Republicii 
Socialiste Remania, a oferit oaspe
telui român, în cursul dimineţii de 
vineri, posibilitatea unui contact 
direct cu rea1)taţi ale construcţiei 
socialiste din ţara vecină şi prie
tenă.

Preşedintele Consiliului de Mi
niştri a fost oaspete al colectivu
lui Combinatului „Csepel“. Veche 
unitate industrială, cu tradiţii re
voluţionare, „Csepel" este, in pre
zent -— prin cei 35 000 de munci
tori, tehnicieni şi specialişti care 
lucrează în cele 14 uzina siderur
gice şi constructoare de maşini, prin 
produsele sale de înaltă tehnicita-

Dejun în onoarea pre
şedintelui Consiliului 

de Miniştri 
al HP. Ungare

te — unui din cele mai puternice 
combinate industriale din Ungaria.

Metalurgiştii au făcut tovarăşului 
Ion Gheorghe Maurer şi celorlalte 
persoane oficiale române o caldă 
primire.

Pe un mare panou era înscrisă 
urarea „Salutăm cu dragoste pe sti
maţii noştri oaspeţi români".

in această vizită, tovarăşul Ton 
Gheorghe Maurer a fost însoţit de 
Timar Mátyás, vicepreşedinte al 
Consiliului de Miniştri, şi de alte 
persoane oficiale ungare.

La sosire, preşedintele Consiliu
lui de Miniştri a fost întîmpinat 
de tovarăşii Horgos Gyula, minis
trul metalurgiei şi industriei con
strucţiilor de maşini, şi de directo
rul general al combinatului, Csato 
Lajos.

După o prezentare a activităţii 
acestui mare centru ai industriei —-

unde se realizează 45 la sută din 
producţia de maşini-unelte a Un
gariei — intr-o convorbire cu mem
brii conducerii combinatului, tova
răşul Ion Gheorghe Maurer a sub
liniat utilitatea unei cit mai bune 
cunoaşteri reciproce a realizărilor 
şi preocupărilor actuale din econo
mia fiecăreia dintre cele două ţări.

Au fost vizitate apoi fabrica de 
maşini-unelte de mare precizie, o 
unitate reprezentativă a tehnicii mo
derne, precum şî fabrica de insta
laţii unicat — unde pe bancul de 
probă se aflau ultimele agregate 
ate unei fabrici de ţevi sudate care 
se livrează României.

La plecare, semnînd în cartea de 
onoare, tovarăşul Ion Gheorghe 
Maurer a adresat tuturor muncito
rilor combinatului un cald şi to
vărăşesc salut din partea oamenilor 
muncii din tara noastră.

încheierea convorbirilor oficiale
Vineri ia amiază, preşedintele 

Consiliului de Miniştrî al Republi
cii Socialiste România, tovarăşul Ion 
Gheorghe Maurer, a oferit un de
jun în onoarea preşedintelui Con
siliului de Miniştri al R.P, Ungare, 
tovarăşul Jenő Fock.

în timpul dejunului, care s-a des
făşurat într-o atmosferă caldă, prie
tenească, tovarăşii Ion Gheorghe 
Maurer şl tovarăşul Jen8 Fock eu 
toastat pentru prietenia şî continua 
prosperitate a celor două ţărî şi 
popoare.

Vineri după-amiază, la Palatul 
Parlamentului s-au încheiat convor
birile oficiale dintre preşedintele 
Consiliului de Miniştri al Republi
cii Socialiste România, tovarăşul Ion 
Gheorghe Maurer, şi preşedintele 
Consiliului de Miniştri al Republicii 
Populare Ungare, tovarăşul Jeno 
Fock.

Cei doi şefi de guvern si cola
boratorii lor au analizat un cerc 
larg de probleme in scopul dezvol
tări! relaţiilor multilaterale dintre 
cele două ţări şi popoare. Au fost 
puse de acord o serie de acţiuni

menite să amplifice colaborarea şi 
cooperarea româno-ungară.

Convorbirile s-au desfăşurat în
tr-o atmosferă prietenească, de de
plină înţelegere.

După încheierea convorbirilor o- 
ficiale, în prezenţa tovarăşilor Ion 
Gheorghe Maurer şî Jenő Fock, a 
celorlalte personalităţi - române şî 
ungare care au participat la con
vorbiri, a avut Ioc solemnitatea 
semnări! unor convenţii şi înţele
geri de colaborare şi cooperare e- 
conomică şi tehnico-stiinţîfică ro- 
mâno-ungare.
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I fal de greve in Japonia
Tokio fi — Caresjpedifenitui Ager» 

preş, Paul Diacoau, transmite) Unio> 
nea naţională a muncitorilor fero
viari (Kokuro) şi Uniunea naţiona
lă a mecanicilor- de locomotiva 
(Doro) au .declanşat, vineri, o grevă 
de 24 de ore, ca urmare a eşuării 
negocierilor între guvern şt sindi
cate privind satisfacerea revendică
rilor prezentate în cadrul ofensivei 
naţionale împotriva inflaţiei. Sindi
catele cer guvernului să ia măsuri

tu  vederea apărării nivelului de 
trai al oamenilor muncii cu venituri 
mici, pentru combaterea spinalei 
preţurilor şi speculei, îmbunătăţirea 
sistemului de. pensii şi asigurări so* 
claie, precum şi recunoaşterea drep
tului la grevă al angajaţilor din 
serviciile publice.
■ iLa grevă s-au alăturat membri ai 
Uniunii lucrătorilor poştali din Ja
ponia (Zentei), ai Uniunii din în
treaga Japonie a lucrătorilor din

telecomunicaţii (Zeaidemtsu)« De 
semenea, au organizat greve de so
lidaritate Uniunea minerilor (Tanra), 
Sindicatul naţional al muncitorilor 
din industria metalurgică şi meca
nică (Zenkoku Kenzoku), precum şi 
Federaţia uniunilor angajaţilor sta' 
ţiilor particulare da radio. Lucrăto
rii oare deservesc liniile de auto' 
buze şi metrouri din Tokio şi-au în
trerupt activitatea in primele ore 
ale dimineţii, In sprijinul raunditori- 
lor de la căile ferate naţionale.

EVENIMENTUL PE SCURT
Djakarta f (Agerpres). Potriviţi convorbirile soviete-americane Sn

datelor oficiale, populaţia Indoneziei problema limitării înarmărilor stra-
numără, în prezent. 129 miliőén« tegice (S.A.L.T.) —• informează agen-
i'OeuitoTi, ‘ fia TASS.

Moscova I  (Agenpresj. •—• Pre
şedintele Franţei, Georges Pompi
dou, va face o vizită în Uniunea So
vietică în zilele de 12 şi 13 martie, 
pentru a se inti Ini cu Leonid Brej- 
nev, secretar general al C.C. al 
P.C.U.S., anunţă agenţia TASS,

Bangui 1. (Agerpres). — Expoziţia 
românească de bunuri de consum de 
la Bangui a fost vizitată de pre
şedintele Republicii Senegal, Leo
pold Seder Senghor, aflat în vizită 
oficială în Republica Africa Centra
lă. Cu această ocazie, şeful statului 
senegalez a apreciat calitatea măr
furilor expuse, realizările Industriei 
româneşti.

Lima I (Agerpres). — Cu prile
jul înmînării titlurilor de proprie
tate Ia 3 575 familii de ţărani care 
vor beneficia de o suprafaţă de 
189 000 hectare, ministrul peruan a! 
agriculturii, Enrique Valdez Angu
lo, a declarat că, pînă in prezent, 
in cadrul procesului de reformă 
agrară au fost împărţite 5,5 mili
oane hectare pămînt arabil, urmînd 
ca pînă în 1975 să fie distribuite 
în Total 11 milioane ha de pămînt 
ţăranilor lipsiţi de pămînt sau cu 
pămînt puţin.

Moscova 1 (Agerpres). — In le
gătură cu încheierea lansărilor pro
gramate de rachete purtătoare so
vietice, agenţi® TASS a fost împu
ternicită să dedare că zona din O- 
ceanul Pacific — anunţată fa 18 
februarie a.c. — delimitată de un 
cerc cu raza de 130 de mile mari
ne şi avînd drept centru un punct 
cu coordonatele geografice 34 gra
de şi 49 minute latitudine nordică «şj 
177 grade şi ' 14 minute longitudine 
vestică — este, începînd de la data 
de î martie 1974, liberă pentru na
vigaţie şi pentru zborul avioanelor.

Buenos Aires 1 (Agerpres). — în 
localitatea Atucha, din apropierea 
capitalei argentiniene, a fost dată 
în exploatare experimentală príma 
centrală nucleară din ţară Şi, în 
acelaşi timp, din America Latină. 
Puterea sa instalată este de 300 MW.

Geneva ! (Agerpres). — ha Ge
neva a avut loc, vineri, o nouă În
trunire a delegaţiilor participante Ss

Washington 1 (Agerpres). — Potri
vit statisticilor publicate de Minis
terul Muncii, 9 la sută din cei 2,S 
milioane de şomeri dili S.U.A., ca
re beneficiază de ajutor pubiic de 
şomaj, şi-au pierdut locul de mun
că datorită crizei energetice. Dato
rită aceleiaşi cauze este afectată 
îndeosebi, industria automobilului, 
în statul Michigan fiind înregistrat, 
cel mai mare număr de şomeri ~  
114 000.

în săptămîna 2—9 februarie, re
levă statisticile, datorită crizei pe
troliere, numărul' şomerilor a cres
cut cu 232 000.

Oin nou veşti despre Venus
New York â (Agerpres). — Venns 

este înconjurată de o atmosferă 
stranie, mişcarea eS de rotaţie a- 
vînd o viteză de 60 de ori mai 
mare decit cea . a planetei şl în 
sens contrar — informează oamenii 
de ştiinţă americani după studierea 
primelor Imagini furnizate de son
da spaţială „Marîner-10". în plus, 
o anumită parte a atmosferei este 
orientată în permanenţă spre 
Soare.

Sonda spaţială, care se îndreaptă 
acum spre Mercur, a transmis în

total 3 700 imagini ala planetei Ve
nus. Mişcarea de rotaţie a norilor 
venusieni fusese deja anticipată 
fără a putea fi confirmată. Ea în
cepe din zona ecuatorului planetei 
şi se încheie spre poli, unde' vi 
teza este superioară, ceea ce ii 
conferă un sens de spirală. Stratul 
superior al atmosferei este surprin 
zător de neted. Aparatura sondei 
era capabilă să descopere orice de
presiune ori protuberantă mai mari 
de 10 m, dar nu a Înregistrat nici 
una.

La acţiunile greviste a-u participat 
aproape un milion de oameni al 
muncii niponi. Traficul feroviar ur
ban. şi interurban din centrul Japo
niei, inclusiv în capitală şl în mari
le oraşe Osaka, Yokohama, Nagoya 
Kyoto şi Kobe a fost suspendat a- 
proape în întregime.

Concomitent, Ia Tokio şl in alte 
oraşe japoneze s-au desfăşurat rai 
Unguri împotriva Inflaţiei, pentru 
satisfacerea revendicărilor prezenta
te de sindicate în cadrul actualei 
ofensive de primăvară.

Aceste manifestării au constituit 
punctul culminant al Campaniei de 
acţiune unită, declanşată Ia 23 fe
bruarie, care urmează să se încheie 
la 5 martiie, campanie ce constituie 
prima etapă a ofensivei naţionale 
împotriva inflaţiei.

Delegaţia P.C.R. 
şi-a încheiat vizita 

în Olanda
Haga t (Corespondenţă de ia 15. 

Popesou-Bpgdăneşti): Delegaţia Par
tidului Comunist Român, condusă de 
tovarăşul Paul NicUlescu-Mîzil, 
membru al Comitetului Executiv, al 
Prezidiului Permanent al C.C el 
P.C.R., vicepreşedinte al Consiliului 
de Miniştri, şi-a încheiat vizita în 
Olanda. In cursul zilei de vineri de
legaţia s-a întilnit cu membri ai 
Comitetului Executiv al Partidului 
Muncii din Olanda. Au participat: 
Ina van der Heuvel, vicepreşedinte 
al partidului, G. Heye de Bak, se
cretar general al partidului, Relus 
ter Beek, secretar cu problemele 
inter nationale, membru al parlamen
tului, Harry van der Bergh, secretar 
adjunct cu problemele internaţiona
le, membru al parlamentului, Ed.

van Thîijn, şeful grupului parlamen
tar al Partidului Muncii.

Da întflnire, care s-a desfăşurat 
într-o atmosferă caldă, prietenească, 
a participat Mihail Bujor-Sion, am
basadorul României la Haga.

în aceeaşi zi, tovarăşul Paul Nî- 
cuIescu-Mizil, s-a întilnit cu minis
trul educaţiei naţionale al Olandei, 
J. K. Kemenade. Cu acest prilej, a 
avut loc o convorbire privind dez
voltarea relaţiilor româno-olandeze 
in domeniul învăţământului.

La plecare, pe aeroportul din Am
sterdam, delegaţia a fost salutată de 
Ina van der Heuvel, de alţi membri 
ai Comitetului Executiv al partidu
lui.

Au fost prezenţi membri ai Amba
sadei române Ia Haga.

Noul guvern francez
Paris 1 (Agerpres). — însărcinat, 

miercuri, cu formarea unui nou gu
vern, premierul francez Pierre Mes
smér a anunţat vineri, după o .în
trevedere cu preşedintele Georges 
Pompidou, că a fost acceptată lista 
propusă de el în urma consultărilor 
avute în ultimele 24 d e ' ore.

Faţă de structura vechiului cabi
net, care avea 24 de ministere şî 
15 secretariate, actualul guvern se 
compune din 16 ministere şi 13 se
cretariate, respectîndu-se, în acest 
fel, sugestia preşedintelui Franţei 
de a se alcătui o echipă guverna
mentală mai restrînsă, cu posibili
tăţi sporite In îndeplinirea deci
ziilor.

în cadru! noului guvern, portofo
liile cheie vor fi deţinute, în con
tinuare, de personalităţile fostului 
guvern. Astfel, Ministerul Afaceri
lor Externe va fi condus de Michel
Jobert, Ministerul Economiei şi Fi
nanţelor a fost încredinţat în con
tinuare Iul Valery Giscard d’Estaing,

iar ministru al apărării rămâne Ro
bert Galley. Singurul post impor
tant trecut în titulatura altei perso
nalităţi politice este cel de la con
ducerea Ministerului Afacerilor In
terne, care a fost preluat de fostul 
ministru al agriculturii, Jacques 
Chirac, înlocuindu-1 astfel pe Ray
mond Marcellin,. însărcinat, în ac
tualul cabinet, cu conducerea Mi
nisterului Agriculturii şi Dezvoltării 
Rurale. Ministru de justiţie a fost 
numit Jean. Taittinger, ministrul 
pentru amenajarea teritoriului, echi
pament şi transporturi a fost de
semnat Olivier Guichard. Conduce
rea Ministerului Educaţiei Naţionale 
a fost încredinţată lui Joseph Fon- 
tanet, în timp ce ministru al in
dustriei, comerţului şi artizanatului 
a fost numit Yves Guena. Dintre 
celelalte portofolii raai amintim pe 
cel acordat lui Alaîn Peyrefîtte (Mi
nisterul Afacerilor Culturale şi Me
diului Ambiant) şî cel încredinţai 
lui Jean Philippe Lecat (Ministerul 
informaţiilor).

Un mesaj adresat naţiunii 
de către preşedintele 
Juan Domingo Peron

Buenos Aires 1 (Agerpres)J —« 
Preşedintele Argentinei, generalul 
Juan Domingo Peron, a relévat, în- 
tr-un recent mesaj adresat naţiu
nii, importanţa deosebită pe care o 
au acordurile comerciale şi de coo
perare semnate cu România şî cu 
alte ţari pentru dezvoltarea susţi
nută a economiei naţionale argen- 
tiniene.

Cu acelaşi prilej, xeferindu-se lat 
o seria de probleme Interne, ei a 
relevat că, datorită politicii promo
vate de guvernul justiţialist, parti
ciparea muncitorilor Ia venitul na
ţional a crescut de la 33 la sută,

In ma! 1973, la 42,50 la sută la 
sfîrşitul anului. Referindu-se la pla
nul siderurgic pe perioada 1974— 
1982, aprobat recent de Parlamen
tul argentinian, preşedintele Jüan 
Domingo Peron a relevat că el ne
cesită alocarea unui fond de in
vestiţii de 4,5 miliarde dolari.

Guvernul argentinian a prevăzut 
totodată alocarea a 700 milioane do
lari pentru dezvoltarea industriei 
petrochimice şi o importantă sumă 
pentru dublarea, pînă în 1987, a 
capacităţii anuale de producţie a 
ramurii industriei electrice din Ar
gentina.

Scăderea preţului aurului 
la bursele occidentale

La bursele occidentale, după o 
perioadă de adevărată „febră a au
rului*, joi s-a înregistrat o scădere 
marcantă a preţului metalului pre
ţios. Astfel, la Londra, considerată 
piaţa orientativă, preţul unciei de 
de aur a scăzut într-o singură zi 
de tranzacţii cu 9,50 dolari, ajun- 
gînd, la închidere, ia 164,5 dolari, 
ceea ce reprezintă o reducere evi

dentă faţă de recordul Ae 184 do
lari înregistrat, la aceeaşi bursă, cu 
două zile înainte.

Ea Paris — unde, de obicei, cursu
rile se menţin în avans Sn raport 
cu cele de la alte burse occiden
tale — preţul unciei de aur a atins 
170,35 dolari, faţă de 182,36 în ziua 
precedentă.
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Primul concurs republican de orientare 
turistică pe schi —  la Păltiniş

Joi a avut loc deschiderea oficia
lă a concursului republican de orien
tare turistică pe schi. Cei peste 100 
de concurenţi înscrişi în competiţie 
reprezintă asociaţii sportive din 
Bucureşti, Ploieşti, Timişoara, Craio
va, Reşiţa.

Profitînd de prezenţa tovarăşului 
Paul Siraionescu Stoicei, secretarul 
general al Comisiei centrale de o- 
rientare, turistică a F.R.T.A., l-am 
adresat cîteva întrebări:

— Ce consideraţii au stat ia baza 
fixării Păltinişului cÂloc de desfă
şurare a actualului concurs.
—  în primul rînd, comisia jude

ţeană da turisra-alpinisra Sibiu esle 
una din cele raai bune din ţară. 
Membrii acesteia au putut să spriji
ne acţiunea federaţiei, atît pe plan 
tehnic, cit şi pe plan administrativ. 
Apoi, staţiunea Păltiniş prin condi
ţiile de teren pe care le oferă pen
tru schi, specific concursului actual, 
a întregit motivaţia alegerii noas
tre.

— Cura apreciaţi mişcarea de o- 
rientare turistică de masă din jude
ţul nostru?

— Ca să fiu obiectiv, mişcare de 
masă pe linie de orientare nu a prea 
fost în judeţul Sibiu. Deşi In co
misia judeţeană sínt tehnicieni foar
te valoroşi ca Heintz D. Henning 
şi alţii, preocuparea pentru atrage
rea maréi mase de tineret a fost

limitată. De altfel chiar rezultatele 
pe linie de performanţă susţin acest 
lucru. Cei 3—4 juniori — e drept 
foarte buni — pe care ii are Si
biul reprezintă foarte puţin pentru 
posibilităţile existente. Din această 
cauză, chiar în actuala competiţie 
Sibiul nu a putut prezenta nici o 
formaţie, (nu s-a găsit nici o parti
cipantă cu categoria a Il-a de clasi-

în

SIBIU: PACEAi Cidul, seriile I şî 
II (orele 8,30; 12,00; 16,00; 19,30); 
ARTA) Din viaţa unui pierde vară 
(orele 9,30; 11,45; 14,00; 16,15; iar 
la ora 18,30 filmul în două serii 
Cidul); 7 NOIEMBRIE: Capcană pen
tru generai (orele 10,00; 14,00; 16,00; 
18,00; 20,00); INDEPENDENŢA: Fata 
care vinde flori (orele 11,00; 14,30; 
16,30; 18,30; 20,30); TINERETULUI: 
Uimitoarele aventuri ale lui Robin
son Crusoe (orele 10,00; 12,00; 14,30; 
16,30; 18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Legenda 
negrului Charlev (orele 9,00; 11,15; 
14,00; 16,30; 19,00; 21,15); TINERE
TULUI) Trecătoarele iubiri (orele 
10,00; 16,30; 18,30; 20,30).

CISNÄDIE: POPULAR: Pescăruşul 
(orele 11,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Viforniţa (orele 
10,00; 16,00; 18,00; 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Paraşutiştii (orele 18,00 şi 20,00).

OCNA SIBIULUI: Simon Templar 
intervine (orele 17,00 , şi 20,00).

BAZNA-BÄI: Clnd legendele mor 
(erele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Micul om mare (orele 17,00 şi 19,00).

mare). Valentin Gheorghlu. 10,35 — 
Telecinemateca (reluare). 12,15 — 
Bucureşiâul necunoscut. 16,00 —Fot
bal (prima etapă a returului cam
pionatului naţional — divizia A): 
F.C. Constanţa—Dinamo Bucureşti. 
Transmisiune directă de la Con
stanta. în pauză: Publicitate. 17,45
— Telex. 17,50 —■ Caleidoscop cul
tural-artistic. 18,05 ■—■ Família. 18,35
— „Omule, pomule. . Un film
despre obiceiuri de iarnă, cintece 
de leagăn, de dragoste, de cătănie, 
de nuntă şî de joc din Ţara de Stis. 
19,00 — Cum vorbim. 19,15 — Pu
blicitate. 19,20 —‘ 1001 de seri. Ie
puraşul Bunny Bugs. 19,30 — Tele
jurnal. 20,00 — Teleenciclopedia.
Tezaur. Arta filmului ştiinţific (II). 
Secolul Iui Periele (IV). Martie. Zoo- 
rama. 20,40 — Film serial. Columbo. 
„Jocul decisiv*. 21,50 — Telejurnal. 
Sport. 22,10 — Dragă-mi este dra
gostea. Aura Urziceanu ne oferă — 
într-un spectacol cu public, înre
gistrat la Sala Palatului •— piese 
muzicale din repertoriul românesc 
şi internaţional în acompaniamentul 
orchestrei conduse de Richard 
Oschanitzkî.

9,00 — De la alfa la omega.. 9,30 
— Film serial. Pistruiatul. Episo
dul IX. 10,05 — Gala maeştrilor (re-

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: vremea se menţine răcoroa
să noaptea, cu cerul schimbător. Cu 
totul izolat, sínt posibile precipitaţii 
slabe. Vîntul va sufla potrivit din 
sectorul sud-estic. Temperaturile mi
nime vor fi cuprinse între raimus 7 
şi minus 3 grade, ter cele maxime 
vor oscila între zero şî plus 5 grade.

/. C. L  Unitatea
Brasov

ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

—■ l achizitor sticle şi borcane goale, cu spaţiu 
propriu în oraşul Copşa Mică.

De asemenea, angajează pentru Depozitul Sibiu:

— 6 primîtori-distribuitori

Informaţii suplimentare se pot lua ile la Depozitul 
din Mediaş, telefon 1 20 84, pentru achizitor şi la 
Sibiu, telefon 3 24 88, pentru primitor-distribuitor.

întreprinderea „13 DECEMBRIE<(

Sibiu
ANGAJEAZĂ:

lăcătuşi
frezori
zidari
fochişti autorizaţi 
sudori

Informaţii suplimentare la biroul personal-învăţa- 
mînt al întreprinderii.

Salarizarea se va face în conformitate cu Legea 12̂  
1971.

ficaie pentTU a întregi « echipă 
NA.).

Concursuri care să aducă la start 
cite 100—200 de copii, pionieri, e- 
Ievj de asemenea nu au prea fost. 
Se pare însă că lucrurile încep să 
şe îndrepte. Sínt actualmente preo
cupări notabile privind iniţierea u- 
nor cursuri cu cadrele didactice din 
şcoli. Că acest lucru ar fi trebuit 
făcut raai demult, asta este altceva. 
Dar vorba. proverbului — mai bine 

.mai tiran, decit niciodată.
— Prin ce mijloace credeţi că s-ar 

putea îmbunătăţi această situaţie?
— Faptul că judeţul Sibiu este 

unul din cele mai privilegiate „a- 
veţi muntele în casă* ca să spun 
aşa. Apei, sínt aici antrenori de lot, 
campioni republican! oara ar trebui

să susţină multe , . ,  ambiţii 
sensul bun al cuvântului.

HotSrîrea Comitetului Centre! al 
P.C.R. din februarie-marlie tre
buie să fie un imbold şi un sprijin 
şi pentru comisia sibiană. în acest 
sens trebuie acordată toată atenţia 
copiilor şi elevilor. Fiecare membru 
ai comisiei ar trebui să organizeze 
cel puţin cite un concurs pentru 
fiecare şcoală sau liceu. Fără dis
cuţie, nu-i vota atrage pe toţi la o- 
rientare, dar o bună parte vor ră- 
mîne. Şi chiar dacă nu răraîn, fap
tul că ei vor şti ce este orientarea, 
va fi un punct câştigat pentru ei şl 
pentru noi.

Introducerea în pregătirea milita
ră a elevilor a lecţiilor practice, ar 
trebui să fie încă o preocupare a 
comisiei. Paralel, organizarea pentru 
tineretul din întreprinderi a unor 
„miniconcursuri“ ar deschide gustul 
multora către orientare.

Trebuie să reţinem că foarte 
mulţi tineri şi vîrstnici chiar nu 
ştiu încă ce este orientarea. Şi a- 
ceastă situaţie nu este numai la 
Sibiu. Explicarea pe „viu" a secre
telor acestui sport ar atrage mase 
largi şi ara aduce şi pe această ca
le un aport ia munca de educare Jj 
şi formare a omului de tip nou

Secfia în treţinere reparaţii drumuri 
naţionale Sibiu

str. Griului nr. r27, telefon 1 '34 77 
ANGAJEAZĂ:

_mecanic pentru autoatelier mobil — categorii-i ------- -
le IV—VI, cu carnet de conducere categoria C.

Colectivul de ajutor reciproc de 
deces „Dumbrava“ Sibiu, aduce la 
cunoştinţa membrilor că adunarea 
generală va avea loc la 3 martie 
1974, ora 14, în sala stadionului Şoi
mii, Sub Arini. COMITETUL

PIERDUT carnet de muncă pe nu
mele Demian Petru. Adresaţi comuna 
Gura Rîuluî 679. Recompensă.

Numitul Ion Marin este citat, în 
calitate de pîrît, la Judecătoria Si
biu, camera 16, în ziua de 25 mar
tie 1974, ora 8, în proces cu Ion E- 
milla, pentru divorţ, în cauza dosar 
7272/73. „

PIERDUT legitimaţie nr. 2505, eli
berată de „Firul roşu" Tălmăciu, pe 
numele Truiin Nicula. O declar nulă.

VÎND apartament liber, stare foar
te bună. Calea Poplăcii nr. 64, Sibiu.

VÎND lăzi de stupi. Sibiu, str. Mi
hail Sebastian 23.

Interviu consemnat de 
AL. CONSTANTINESCU

SCHIMB apartament, 2 camere, 
confort II, Tîrnăveni, str. Seuca bloc 
B 1, apartament 12, cu similar, Me
diaş.

Familiile Hristea şi Bolomei a- 
nunţă cu adîncă durere încetarea 
fulgerătoare din viaţă a 
generalului-Iocotenent (rezervă)

HRISTEA L. IO AN
Serviciul religios va avea ioc 

duminică, 3 martie, la capela din 
Cimitirul ortodox Sibiu, la ora )3

RfeDAGţlA ADMINISTRATA, Sibiu, str. Octombrie roşu nr. 2, Tei. nr. 1 2810-1 3067. Abonamentele se facla oficiile poştale, factorii poştali şi difuzării din întreorindsri şi instituţii. Tiparul: întreprinderea poligrafică Sibiu -  04 0c,

1

V f

PIERDUT contract nr. 08798 şi do
vadă porumb nr. 17243/1. 1974, pe 
numele Popa loan, Tilişca 220. Le 
declar nule.
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